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Odjeci s izbornih konferencija sindikata

P O V E Ć A T I  D R U Š T V E N I  
S T A N D A R D  R A D N I K A

Izborne konferencije održane su u gotovo svim osnovnim 
organizacijama sindikata, kao i u dijelu općinskih odbora. Svoje 
su izborne skupštine proveli Općinski odbor sindikata radnika u 
energetici, kemiji i nemetalima, Općinski odbor sindikata rad
nika u zanatstvu, OO sindikata radnika u upravi i pravosuđu. 
0 0  sindikata radnika u financijskim djelatnostima, u  građevi
narstvu, komunalnim djelatnostima, saobraćaju i vezama, ri
ječnom i pomorskom brodarstvu, zdravstvu, mirovinsko-invaliđ- 
skom osiguranju i socijalnoj zaštiti .te OO sindikata radnika u 
metalurgiji. U  Općinskom sindikalnom vijeću saznajemo da će 
ukupna izborna aktivnost sindikata u našoj općini biti obavljena 
do kraja svibnja.

Ako bismo na neki način po
kušali sažeti sve dojmove sa 
tek održanih sindikalnih kon
ferencija i dati jednu gene
ralnu ocjenu, morali bismo na 
samom . početku kazati da su 
ovom prilikom radni ljudi ot
voreno i jasno ukazali na iz
vore i uzroke lošem poslovanju 
u vlastitim kolektivima, odba
cili misterij »sistemskih pro
blema i rješenja*«, te trezveno

sagledali one takozvane sub
jektivne slabosti. No, svakako 
vrijedi zabilježiti i to, da su 
ovi skupovi protekli u znaku 
riječi radnika, onog neposred
nog proizvođača (koji gotovo 
u pravilu šuti na velik im  i 
značajnim forumima, pa se 
često doima kao da i nema što 
kazati. Istina je  ipak posve 
drukčija. Uz rukovodioce, koji 
)se redovito O'aivildaijii na givlim

važnijim  'SdouipoVima sa svod'im 
referatima, ovaj su put vrlo 
glasno čule i riječi radnika. A  
oni su doista imali što kazati. 
Radna i tehnološka disciplina, 
visok postotak bolovanja, izo
stanci s posla, napuštanje ra
dnog mjesta prije isteka rad
nog vremena i slično, okvalifi- 
cirani su kao značajni uzroci 
niske produktivnosti rada i sla
bih proizvodnih efekata.
’ A  na žalost, rijedak je  ko
lektiv, ne samo u našoj ko
muni već dakako i mnogo ši
re, u kojem ne bi bilo takvih 
problema. Stav poput ovoga: 
»Zašto da ja radim kad ne ra
di ni moj neposredni rukovo
dilac«, kakav se čuo na kon
ferencijama sindikata, nije pra
vilno postavljen, ali unatoč to
me upozorava na jednu izra-

(Nastavak na 3. stranici)

M \li J B l i U I I U "  iz Piranskog so irazu ina

%  Najveći brod »Slobodne plovidbe« zavr- 
šen prošlog tjedna u brodogradilištu »Split« 
prvi je brod izgrađen u jednom domaćem bro
dogradilištu na temelju Piranskog sporazuma 
#  Do kraja ove godine u Splitu će za potrebe 
»Slobodne plovidbe« biti dovršen i m/b »Ži- 
rje«.

Prošle je subote u šibenskoj luci bilo za
ista svečano. Iza 15 sati u matičnu je luku 
prvi puit luiploivio m/b »Jalblanica«, nasivosti 
30.000 tona, 190 metara dug i više od 22 me- 
■tra šiirok, ko ji je  !za portjrebe »(Slobodne plo
vidbe« izgrađen u brodograđevnoj industriji 
»Split«. »Jablanica« je prvi brod izgrađen u 
jednom domaćem brodogradilištu na temelju 
Piranskog sporazuma, a »Slobodnu plovidbu« 
je  »koštao« 276.660.000 dinara, koji su osigu
rani dijelom iz vlastitih sredstava, a dijelom 
kreditima kod brodograđevne industrije 
»Split«, »Jugobanke« i Jadranske banke. »Ja- 
blanica« je  brod namijenjen prijevozu rasutih 
tereta, opremljen najsuvremenijim pomorskim 
i navigacijskim sredstvima, a na svom prvom 
putovanju krenuo je  prema zemljama sjever
ne Evrope i Kanadi.

Prvo uplovljenje »Jablanice« u matičnu 
luku obilježeno je skromnom svečanošću koja

je održana na samom brodu, a koji je  ujedno 
označila. i početak ovogodišnje proslave dva
desete godišnjice postojanja i rada »Slobod
ne plovidbe«, malog kolektiva koji je  u dva 
desetljeća zabilježio izuzetno dobre poslovne 
rezultate.

Prisutnima se prvi obratio Josip Olivari, 
direktor »Slobodne plovidbe«, koji ̂  je  izrazio 
zadovoljstvo i ponos svih radnih ljudi ovog 
kolektiva zbog velikog radnog uspjeha u go
dini u kojoj svi zajedno obilježavamo par
tijske jubileje, a radnici »Slobodne plovidbe« 
još i jubilej svoje radne organizacije. On je 
zahvalio svima onima koji su pomogli reali
zaciju ovog [pirojefklta, a posebno (birodograđev- 
noj industriji »Sp lit«, i zaželio posadi »Jabla
nice« da pod jugoslavenskom zastavom sret
no plovi svim morima svijeta.

»Jablanica« je  trinaesti i ujedno najveći 
brod »Slobodne plovidbe«, koja trenutno ra
spolaže sa više od 158.000 tona nosivosti. Do 
kraja ove godine bit će u splitskom brodogra
dilištu dovršen i četrnaesti brod »Ž ir je «. Prije 
dvadeset godina »Slobodna plovidba« imala 
je 21 drveni brod. Jedan od prvih brodova ti
pa »lib erty « također je nosio ime »Jablanica«.

Ž. PODRUG

U Š IB EN IK U  18. i 19. SVIBU J A

l a l j e c a n j e  n t t a l a c a
Za tjedan dana, 18. i 19. svibnja u Šibeniku će se 

održati natjecanje metalskih radnika Dalmacije. To je, 
između ostalog, utvrđeno na drugoj sjednici Organiza
cionog odbora I natjecanja metalskih radnika Dalmaci 
je. Također je rečeno da pripreme za ovu svojevrsnu 
radnu manifestaciju teku veoma dobro i da će na vri
jeme biti završene. U ta dva dana održat će se općin
sko i regionalno natjecanje. Na općinskom natjecanju 
sudjelovat će predstavnici TLM »Boris Kidrić«, TEF-a, 
MTRZ »Velimir Skorpik« i poduzeće »Dane Rončević«. 
U natjecanju za najboljeg u regiji sudjelovat će natje
catelji iz Obrovca, Zadra, Knina, Splita, Omiša, Dub
rovnika i još nekih dalmatinskih općina.

»Ovakvo natjecanje od izuzetne je važnosti, jer 
dobivamo šampiona rada«, rekao nam je Ante Bralić, 
predsjednik Međuopćinskog odbora sindikata radnika 
za proizvodnju i preradu metala Dalmacije. Istakao je 
da se ovo natjecanje održava u vrijeme kada slavimo 
60. obljetnicu osnutka SKJ, SKOJ-a i revolucionarmh 
sindikata, i da je ono samo dio manifestacija radnog 
karaktera što će ih metalci tim povodom organizirati.

Uz to, ovakva natjecanja potiču novatorstvo, ra
cionalizaciju i proizvodnost rada. Za natjecanje, medu 
radnicima metalskih struka vlada veliki interes, kako u 
Šibeniku tako i u dalmatinskim općinama.

35.  O B L J E T N I C A  
S L U Ž B E  S I G U R N O S T I

Bogat program proslave u našoj općini

Prije  35 godina, 13. svibnja osnovana je Služba sigurnosti, 
koja će i u našoj općini na svečan način biti obilježena uz 
šezdesetu obljetnicu Partije, SKOJ-a i revolucionarnih sindikata.

U programu proslave priređen je niz prigodnih, svečanih i 
radnih priredbi. Tako je u četvrtak, 11. svibnja organiziran dru
garski susret s umirovljenicima Općinskog Sekretarijata unu
trašnjih poslova, uz prisustvo predstavnika društveno-političkih 
organizacija naše općine kojima su tom prilikom dodijeljene 
jubilarne značke. Potom je  u petak održan svečani zbor radnih 
ljudi te Službe na kojem je pročitan referat o radu i razvoju 
Službe sigurnosti i izveden kulturno-umjetnički program članova 
omladinske organizacije.

U Gradskoj. vijećnici predsjednik Skupštine općine, Vinko 
Guberina priredio je primanje na kojem su četrnaestorici radni
ka Sekretarijata unutrašnjih poslova uručena odlikovanja koji
ma ih je odlikovao predsjednik Tito. Petorici radnika dodije
ljene su plakete Saveznog izvršnog vijeća, a veći broj ih je 
primio medalje s poveljama. x ,

Omladinska organizacija Općinskog sekretarijata unutrašnjih 
poslova dala je  velik udio u obilježavanju značajnog datuma 
.svoje službe. Sportska sekcija organizirala je turnire u različitim 
sportovima na kojima su sudjelovali omladinci iz mjesnih za
jednica, Vojne komande i škola, a i sami su sudjelovali na tur
niru u Splitu gdje su bili i mladi iz svih Općinskih sekretarijata 
Dalmacije. .

Program proslave završava se danas izletom za slavljenike.



V .

IJZ DAN P O B JE D E
Deveti svibanj — Dan pobjede slavi se u svijetu 

kao kraj šestogodišnjeg ratovanja u kojem je svkje~ 
lovalo 60 zemalja sa 110 milijuna vojnika. Taj rat od- 
Tlio je  preko 50 milijuna ljupk ih  šivota.

Na vijest o potpisivanju bezuvjetne kapitulacije 
njemačkih oružanih snaga drug Tito je rekao: »Izra- 
žavam želju svih naših naroda i  narodnosti da se os
jećaju sretnima i  da kao u ratu nakon ove pobjede 
nad okupatorom, ujedinjeni produžimo u nove radne 
pobjede u miru na izgradnji naše porušene — razo
rene zemlje«.

Zaista u poslijeratnom razdoblju naši narodi ulo
žili su veliki trud u izgradnji nove Jugoslavije i oču
vanju tekovina NOB-a, u prvom redu bratstva i je
dinstva i od zaostale poljoprivredne zemlje stvorili 
razvijenu industrijsku zemlju koja danas uživa veliki 
ugled u svijetu.

Naša armija, oružane snage i samoupravno soci
jalističko društvo dostigli su takve razmjere rezulta
ta čiji pokazatelji najbolje govore o obučenosti, su
vremenoj opremljenosti, organiziranosti i spremnosti 
cjelokupnog društva da u svakom trenutku hrani i o- 
brani tekovine revolucije u slobodi.

Jubilej Partije, SKOJ-a i revolucionarnih sindi
kata,' proslavlja se i ove godine uz Dan pobjede u 
svim kasarnama šibenskog garnizona. Vojnici i star
ješine su u prigodnom programu i predavanjima evoci
rali uspomene na dane teške i krvave borbe naših 
naroda protiv okupatora .i domaćih izdajnika.

Priređeni su kultumo-zabavni programi, te sporta 
ska nadmetanja među jedinicama u Garnizonu i  Re- 
montnog zavoda »Velimir Skorpik«. P. POPOVIČ

Akcija pomoći postradalima od r  
siemljotresa u Crnoj Gori_______

lita te  raslo noičaoi prilozi
tJ našoj općini, kao što je 

poznato, odmah nakon vijesti
0 katastrofalnom potresu u 
Crnog^orskom primorju počelo 
je prikupljanje novčanih prilo* 
ga i materijalnih sredstava. Ta 
prva pomoć, po ocjeni Koordi
nacionog odbora za pružanje 
pomoći općine Šibenik, bila 
je pravodobna i u materijali
ma koji su u to vrijeme naj
potrebniji (šatori, pokrivači, alu 
minijski lim i plastične folije
1 drugo). U daljnjoj akciji pri
kupljanja pomoći anga^rale 
su se sve đruštveno-političke 
organizacije radne i društvene 
organizacije, učenici i građani. 
Do zaključenja ovog broja na
šega lista više od 100 radnih 
organizacija donijelo je odlu
ke o izdvajanju jednodnevne 
zarade.

Na posebnom računu Crve
nog križa još je prikupljeno 
42 830 dinara na ime prodanih 
bonova i samostalnih novčanih 
priloga građana.

Predviđa- se da će samo od 
izdvajanja svih radnih organi
zacija u općini biti prikupljeno 
oko 10 milijuna dinara. Taj će 
iznos biti realiziran prilikom 
isplate osobnih dohodaka koja 
se obavlja u različite dane po 
radnim organizacijama. Stoga 
Koordinacioni odbor za pruža
nje pomoći postradalima u Cr
noj Gori preporučuje svim ra
dnim organizacijama koje ni
su donijele odluke da to učine 
što prije.

Materijalna sredstva koja su 
do sada prikupljena također 
čine znatan vid pomoći, a ra
čuna se da je vrijednost tih 
roba oko milijun dinara. Ak
cija prikupljanja pomoći po 
mjesnim zajednicama aktivira
la je znatan dio stanovništva 
u toj humanoj akciji. Brojni 
građani ponudili su i obvezni
ce zajma za ceste, ali na re
publičkom nivou još nije rije
šeno kako da se realizira nji
hova vrijednost.

Kviz znanja

j

U čast jubileja 60. obljetni
ce Partije i SKOJ-a i revolu
cionarnih sindikata, omladin
ska organizacija SSOJ Općin
ske uprave organizirala je 
kviz znanja o temi »Od 
SKOJ-a do Saveza socijali
stičke omladine Jugoslavije«. 
U kvizu su sudjelovali člano
vi omladinskih organizacija 
iz 13 osnovnih Škola, te pri
padnici članovi OOSSO u 
JNA.

Kviz natjecanje trajalo je 
mjesec dana, a u završnici 
koja je održana u Domu Ar
mije najviše uspjeha, imali 
su vojnici iz kasarne »Rade 
Končar«.

O&im kulturno-zabavnog pro 
grama ,mladi literati i pjesni
ci izveli su završnu manife
staciju pod nazivom »GOra- 
novo proljeće«,

P. P ‘

Središnjim pionirskim 
Zborom koji se jutros 
održava na Trgu Repu
blike, svečano je doče
kana pionirska štafeta 
kojom se i najmla^ sta 
novnici naše općine pri
družuju rođendanskim 
Čestitkama .predsjedni
ku Titu. Dočeku pionir
ske štafetne palice uz 
brojne odrasle uzvanike 
prisustvovao je velik 
broj pionira — predstav 
nika svih pionirskih od
reda sa područja općine 
te svi članovi pionir
skih odreda iz grada. P t 
onirima je tom prilikom 
govorio, sekretar OK 
SSO, Jordan Zaja.

Prije dolaska u Šibe
nik, Štafeta je obišla 
područje čitave općine i 
mjesta Cistu Malu, Pi- 
rovac. Vodice, Tijesno, 
Murter, Lozovać, Skra
din, Bribirske Mostine, 
Južni i  Bumji Primo- 
šten, Rogoznicu i Pri- 
mošten, a svečani pio
nirski zborovi održani 
su u Tijesnu, Brat^kov- 
cima i Primoštenu.

Završavajući ovaj put 
uz svečani program ko
ji  su pripremili učeni
ci osnovnih škola, pio
nirska štafeta će pro
slijediti za Split, gdje 
će se održati središnji 
pionirski Zbor za Čitavu 
Dalmaciju.

RADNIČKO sportsko društvo »Šibenik«, os
novano još 1932. godine, spada u plejadu onih 
sportskih društvenih organizacija koje su Komuni
stička partija i revolucionarni sindikati osnovali i 
održavali desetljećima kako bi u njima odnjego
van revolucionarni kadar sposoban da povede bor
bu za klasne interese i pobjedu proletarijata. Iz 
suvremene povijesti poznato je  da su takva dru
štva u predvečerje drugog svjetskog rata posto
jala u gotovo svim jugoslavenskim gradovima: 
»Split« u Splitu, na primjer, »Zm aj« u Makarskoj, 
»Velež« u Mostaru, »Grafičar« i  »Željezničar« u 
Zagrebu, »Rabotnički« u Skoplju, itd.

Naprednu i sportsku tradiciju RSD »Šibenik« 
nastavlja danas istoimeni klub sa Šubićevca čije 
tradicionalno crvene dresove s ponosom nose po
slijeratne generacije.

Začetke naprednog radničkog sportskog pokre. 
ta u Hrvatskoj i Jugoslaviji nalazimo još rano u 
aktivnostima socijalista i socijaldemokrata u raz
nim sportskim udruženjima i u fiskulturnoj aktiv
nosti društava kakav je bio i »Šibenik« čiji je naj
aktivniji i  najznačajniji period bio do drugog svjet
skog rata, odnosno 1941, godine.

Početkom dvadesetih godina, ovog stoljeća i u 
Šibeniku i njegovoj okolici osjeća se jače prodira
nje utjecaja Komunističke partije i Saveza komu
nističke omladine na radničku i naprednu omladi
nu. Zlatko Šnajder — bilježi povijest — tadašnji 
sekretar Pokrajinskog komiteta SKOJ-a za Hrvat
sku i član Biroa CK SKJ^ prilikom boravka u Ši
beniku, početkom 1928. godine, susreće se s Kar
lom Brajerom tadašnjim sekretarom Saveza za
natskih radnika. Prilikom toga susreta ponikla je 
ideja za osnivanjem jednog radničkog sportskog 
društva u našem gradu koji bi radio u više sekci
ja i  drugih društvenosportskih aktivnosti okupljao 
naprednu omladinu i građane omogućavajući im da 
se bave sportom, druŠtveno-poUtičkim radom i da 
se upoznaju s osnovnim smjernicama politike Ko
munističke partije. Prvog prosinca 1932, godine do
lazi i  zvanično do formiranja Radničkog sportskog 
društva o kojem je riječ. Uz suradnju i pomoć 
RSD »Split«, koje je osnovano desetljeće ranije i 
imalo bogato iskustvo u radu, »Šibenik« konstitu., 
ira svoje redove, bira upravu i registrira se.

S obzirom na to da je Komunistička partija u 
to vrijeme bila na udaru režima i mnogi komuni
sti morali djelovati iz ilegalnih pozicija. Društvom 
su upravljali predstavnici naprednih i revolucio
narnih sindikata npr. URS-a. Uz URS znatnu 
aktivnost imao je sindikat udruženih bankovnih 
i trgovačkih radnika (SBOTlC).

Već u prvim godinama osnivanja u RSD »Š i
benik« upisuje se na stotine i stotine mladih rad-
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nika, studenata, srednjoškolaca i naprednih gra
đana. Gotovo istodobno u Šibeniku je bio osnovan 
i »Osvit«, nogometni klub kojeg je formirala i po
državala tadašnja građanska elita, trgovci i sitna 
buržoazija, »Šibenik« i »Osvit« često su se kao 
gradski rivali nadmetali u sportskoj, uglavnom, 
nogometnoj disciplini. >

Članstvo »Šibenika«, populorTio nazvano i 
»radnički« krasilo je međusobno drugarstvo, soli
darnost, povjerenje, iskrengst i  poštenje. Oni su 
samodisciplinirano često uz nedostatak osnovnih 
rekvizita opreme i financijskih sredstava izvrša
vali svoje društvene obaveze naročito prilikom su
sreta sa srodnim društvima kakvi šu djelovali u 
Splitu, Trogiru (»Slaven«), Mostaru 1 sličnim.

Borbena i odvažna radnička i u dobroj mjeri 
studentska i srednjoškolska omladina okupljena o- 
ko RSD »Šibenik« uspješno se gotovo u sva^ j pri
lici suprotstavljala brojnim zabranama i podvala
ma čuvara režima i klasnih neprijatelja. Dolazilo 
je do zabrana kako rada društva tako i URS-ovih 
sindikata, pa su se iznalazile razne forme borbi i 
načina kako da se Društvo ako ne u cjelini, a ono 
po sekcijama, održava.

Svakako, najaktivniji članovi djelovali su u 
sekcijama. One su bile i najpogodnija forma rada 
i okupljanja.'

Nogometna sekcija bila je najpopularnija i 
najmasovnija. Ona se, kao Sto se zna, i održala 
najduže. Od oslobođenja do danas djeluje kao sa
mostalni klub. Esperantć sekcija osnovana je vrlo 
rano, joŠ 1936. Šahovska sekcija okupljala je velik 
broj srednjoškolske omladine i starijih naprednih 
građana. Bazena je bila omiljena igra u kojoj se

učlanio velik broj srednjoškolaca i radnica. Meču 
najpopularnijim djevojkama u to vrijeme bila je 
Žita Ercegović. Postojale su također lakoatletska, 
plivačka, boksačka i stolnoteniska sekcija. Živa 
politička i kulturno-prosvjetna aktivnost provodila 
se preko usmenih novina i aktivnosti diletantske 
sekcije koja je često gostovala i izvan grada, po 
selima i zaseocima zagorskog dijela općine 4 po 
otocima.

Radničko sportsko društvo »Šibenik« član je 
Radničke sportske zajednice. Pododbor te zajedni
ce formiran je u Dalmaciji još 1924. godine na ini
cijativu RSD »Split«. Zajednica je okupljala m  
radničko- sportska društva usmjeravajući 4h na 
progresivne aktivnosti.

Uoči drugog svjetskog rata, 1940, godine KPf 
preuzima neposrednije rukovođenje radničkim 
sportskim društvima u zemlju Pod njen direktniji 
utjecaj, sasvim razumljivo, dolazi i RSD »Sibcnikc 
u čijim se redovima odnjegovao briljantan kadar 
za predstojeće sudbonosne zadatke Partije. Iŝ na, 
nije se to moglo učiniti naprečac i otvoreno. Pos
tepeno, u redove rukovodstva Društva i pojedinih 
sekcija ubacivani su kadrovi, najčešće članovi mje
snog partijskog rukovodstva. Oni su uz aktiviste 
sindikata organizirali među članstvom ideološko- 
politički rad koristeći za to sve moguće forme 4 
oblike.

Kada je rat zakucao na vrata naše domovine, 
raspušteni napredni revolucionarni sindikati i Par
tija morala se oduprijeti i organizirati svoje redo
ve iz ilegalnosti, bio je raspušten { RSD\ »Šibenik«. 
No, nakon toga, gotovo svaki njegov član znao je 
gdje mu je mjesto. On je u svome društvu pripre
mljen za to. Zadatak mu je bio odazvati se pozivu 
CK KPJ za ustanak.

Trebalo je ovdje istaknuti gotovo nepreglednu 
listu imena da bi se naveli svi oni koji su djelo
vali u RSD »Šibenik« i kao njegovi članovi s crve
nim barjakom pošli u revoluciju od kojih je ve
liki, zaista veliki broj ostao na bojnom polju po
loživši svoj život za ideale slobode i pobjedu rod- 
ničke klase.

Među mnogima i mnogima u spomen ploču 
članstva RSD »Šibenik« duboko su utisnuta imena 
njegovih članova palih u borbi za slobodu: Ive Ju- 
nakovića Ivele, Zdravkd Bege, Slobodana Macure- 
-Bonda, Mira Višića, Vlade Perana, Dane Rončevi- 
ća, Ante Baranovića, Mile Bujasa, Lepe SariĆ, Hr- 
voja Vulelije, Paška Zaninovića-Paje, Zite Ercego- 
vić. Albina Goluba, Stipe JVinića, Roberta Alfiera, 
Nikole Božikova i drugih. . .

D. GRGUREVIČ



Povećati
društveni
standard

(Nastavak s 1. stranice)

žito negativnu pojavu. Riječ 
je, naime o tome, da je  zako
nima samoupravnog socijaliz
ma radnik u našem društvu iz
jednačen i ravnopravan u od
nosu na svog neposrednog ru
kovodioca, te koristi vlastiti 
položaj da svoje radne efekte 
uvjetuje efektima rukovodio
ca. Odnosno, pojednostavljeno 
rečeno, takav stav svodi se na 
slijedeće: kad vidim  da rade 
rukovodioci radit ću i ja, a 
kad vidim da oni zabušavaju, 
činit ću to isto. Jasno je  da 
je takvo shvaćanje posve de
formirano, neprihvatljivo i ko
načno nesocijalističko, pa se u 
tom smislu protiv njega valja 
i boriti.

Na drugoj strani moramo 
priznati da nam je dio rukovo
dećeg kadra neefikasan, pa kao 
takav i ne može da bude pravi 
model za ponašanje radnika, 
aila ise proftifv neirada i l i  lošeg 
rada te strukture va lja  ener
gično boriti otvorenim ukazi
vanjem i kritikom, razobliča- 
vanjem svih negativnih poja
va iidevijanitniliponašajnjabez 
ozbira na to od koga poticale, 
a ne (bojkotdirainjem rada. Va
lja  radiifti na iižjgraidnji itakvih 
društveno-ekonomskih odnosa 
u kojima će samo istinski rad 
bilfci nagrađen, a iput do nijiih 
temelji se na dosljednoj pri
mjeni Zakona o udruženom 
radu. Početni koraci što su do 
danas učinjeni na tom značaj
nom poslu treba da potiču na 
kontinuiranu aktivnost, dogra
dnju postojećih sistema i n ji
hovo usavršavanje, da usmje
ravaju sve radne subjekte u 
pravcu cjelovite realizacije po
stavki ZUR-a. Mnogi su radni
ci na skupovima sindikata go
vorili i o teškim uvjetima ra
da, niskoni društvenom stan
dardu radnika, nedovoljnoj 
brizi za bolesne i socijalno u- 
grožene radnike kao i invali
de rada, ističući pritom da je 
prijeko potrebna veća društve
na briga prije svega za čovje
ka, a potom i za radnika.

Stambeni problemi još će 
dugo biti u središtu pažnje ra
dnika, jer su mogućnosti naj
većeg dijela radnih kolektiva 
za zadovoljavanje stambenih 
potreba minimalne, a zahtjevi 
svakim mjesecom sve brojniji. 
Stambena bi politika prema to
me morala što prije pretrpjeti 
radikalne promjene, koje bi o- 
tvorile veće mogućnosti za iz
gradnju i  otsiguranje starnlbe- 
nih prostora radnika.

Naravno ,to je  samo dio pro
blema što su naznačeni na si
ndikalnim konferencijama. No, 
vrijedi istaknuti da se na sve 
te probleme ukazalo doista sa
mokritično, jasno i otvoreno, 
bez uobičajenih pokušaja da 
se takvi problemi oblače u ru
ho objektivnih okolnosti i si
stemskih pitanja. Ipak, ni ova, 
konačno, glasna riječ radnika 
neće puno vrijediti ukoliko o- 
stane samo u zapisniku sa kon
ferencije. A  u praksi to se za
ista vrlo čestd događa. Bilo bi 
dobro da se rezultati osjete što 
prije, i to većim dohotkom, 
smanjenim bolovanjima, ve
ćom odgovornošću svakog po
jedinog radnika i što više no
vim radničkim stanovima. Bilo 
bi dobro' da radnik • svojim 
marljivim  i visokoproduktiv- 
nim radom zapeče savjest ru
kovodioca, ako već ne može o- 
bratno.. .

D. D.
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Vodice —  jedna od naših najvećih mjesnih zajednica

Na pomolu zakoo o
Trenutak je  prijeko potrebne 

konkretne aktivnosti kojom će 
se mjesna zajednica postaviti 
na pravo mjesto. Poslije usva
janja Rezolucije o daljnjem 
razvoju mjesnih zajednica na 
osnovama Ustava u Saveznom 
vijeću Skupštine Jugoslavije, 
najvažniji posao jest da se 
-kritiičtki sagleda sadašnje 
nje, iizmljene istatuiti i utvrdi 
pravac aktivnosti. Rezolucija 
je dala opće pravce akcije, a 
od svake sredine posebno za
visi kako će ih praktično pri
mijeniti.

Ukoliko republike i pokraji
ne ocijene da je  prijeko po
trebno donositi zakone o m je
snim zajednicama (za &ada se 
ocjenjuje da je  to zaista po
trebno), njima bi valjalo raz
raditi specifičnosti pojedinih 
regija. Prilikom  usvajanja o- 
vojg izuzetno značajnog doku
menta, n ije  bilo delegata koji 
n ije ponovio da se ovim za
konima mjesne zajednice o- 
slobode od plaćanja doprinosa 
i poreza na investicije i uslu
ge kojima se zadovoljavaju 
zajedničke potrebe radnih lju 
di i građana. Treba ra zr ij^ i-  
ti i jasno definirati odnos 
prema komunalnim organiza
cijama na području' mjesne 
zajednice i pojednostaviti in
vesticijski postupak kako bi 
komunalna, stambena i dru
ga izgradnja u mjesnim za
jednicama bila efikasnija i 
sadržajnija.

Rezolucija opredjeljuje da 
materijalnu osnovicu samou
pravljanja u mjesnoj zajedni
ci treba zasnivati na samo
upravnom udruživanju rada i 
sredstava radnih ljudi i gra
đana neposredno ili preko b- 
snovnih organizacija, udruže
nog rada i interesnih zajedni
ca.

Praksa je pokazala da velike 
mjesne zajednice nisu dale re
zultate koji su se očekivali. 
Ova svojevrsna samoupravna 
zajednica zasnovana na dele
gatskom načelu morala bi b i
ti dovoljno mala da na odre
đenom prostoru može povezi
vati interese. A li, ako su ti in- 

, teresi širi, mjesne zajednice 
bi se mogle na konkretnim po 
slovima udruživati.

Povezivanje organizacija u- 
druženog rada sa mjesnim za
jednicama ima izuzetan značaj 
za ovladavanje radnika cjeli
nom procesa društvene repro
dukcije i za potpuniji udio u

odlučivanju radnih ljudi u 
slobodnoj razmjeni rada i u- 
druživanju rada i sredstava. 
Tako se osigurava suštinsko 
ostvarivanje novih samouprav
nih društveno-ekonomskih od
nosa ,i istodobno, radni ljudi 
postaju stvarni nosioci plani
ranja na samoupravnim o- 
snovama.

Općina ne može živjeti bez 
mjesne zajednice, a samo ja
čanjem uloge mjesne zajedni
ce mogu se otkloniti dosada
šnje pojave pritiska iz općine.

Mjesna zajednica sve se v i
še javlja, a to je  njena naj
dublja karakteristika, kao hu
mana ljudska zajednica, m je
sto neposrednih ljudskih kon- 
takata, nasuprot pojavama o- 
tuđenosti i usamljenosti ka
rakterističnim za suvremenu 
civilizaciju. Ona postaje ob
lik humane ljudske integra
cije i solidarnog povezivanja 
i suradnje radnih ljudi i gra
đana u mjestu stanovanja.

M. DUNĐEROVIC

Tjedni komentar

Radnička
r ije č

OSIG U RALI smo radničku većinu u Savezu komu
nista, radnici su jednako tako zastupljeni u samoup
ravnim organima i društveno-političkim organizacija
ma udruženog rada i mjesnim zajednicama. Dakle, to 
su svi preduvjeti da radnici odlučuju, da njihova riječ 
bude presudna — no ipak ne čujemo baš često radnika 
da drži govor, da se njegovo istupanje zabilježi i bude 
doista u središtu pažnje. Stoga valja  govoriti o izlaga
nju R A JK A  ĐURIGE, radnika TLM  ^Boris K idrič«. 
Naime, na godišnjoj konferenciji sindikata te radne or
ganizacije i on je govorio. Kao što je red, predsjedava- 
ući sjednice je  najavio govornika: »Z a  diskusiju se pri
javio Rajko Đurica, V K V  radnik OOUR-a !•«.

SPO NTAN A P LA U Z

Za govornicu je izašao mladi radnik, nije mu ni 
trideseta i rekao: »P rv i put govorim na ovakvom sku
pu, pa sam stoga napisao ono što ću govoriti, iako mi 
u sindikatu obično govorimo iz glave i- srca. Napisao 
sam samo zato, da ne bih što propustio reći ili da ne 
bih štogod krivo rekao.-«

Govorio je o radnoj i tehnološkoj disciplini u svom 
OOUR-u, o izostancima s posla, o radu delegata i dele
gacija, o položaju mladih, itd. R iječi što ih je  on go
vorio nisu bile uglađene, nije bilo uobičajenih -govor
ničkih fraza, nije bilo ograđivanja i sklanjanfja iza 
rječitosti — radnik Rajko Đurica govorio je  otvoreno, 
ošitro, govorio je  na osoorvi činljenlicav B ila  je  /to iako 
prejpoznaitljirva ovalkodneviica TLM -a  »Boris Koidirič« —  
staOina i uporna iborba za što 'bolju proizvosdmdu, za 
što boilje reziulita/te, ali d ona druga strana medald© —  
nepoštivanje radne discipline i ne samo radnika u ne
posrednoj proizvodnji nego i poslovođa i drugih ruko
vodećih kadrova.

Kad je Rajko Đurica završio svoje izlaganje, dele
gati su spontano zapljeskali. Dovoljno je  samo to reći!

T ITO VE I  ŠPILJAKO VE RIJECI

Valja svakako reći još jedaii detalj.
Rajko Đurica je citirao i;iječi predsjednika Tita i 

riječi M'ikeŠpiljalka, (predsijednilka Savezasinjđdkaita Ju
goslavije. B ili su to citati koji se odnose na jačanje 
samoupravljanja, uloge sindikata i radne obaveze —  
koje neki počinju zaboravljati.^ Mogao je citirati i neke 
druge riječi, ali upravo to je pokazalo koliko su po
stavke samoupravnog socijalističkog sistema na srcu 
radnicima, koliko oni u njih vjeruju i koliko je  u 
njima snage da se bore do kraja —  da izvojuju klasnu 
pobjedu. Imaju te riječi svoju težinu, mnogo veću i 
mnogo širu no što je to skup sindikalne konferencije 
šibenskih aluminijaša, riječi su to socijalističke sa
moupravne Jugoslavije, koja na svom putu ka praved
nom društvu radnika korača sigurnim korakom.

M. RADOS

Izborne skupštine radnika s^dravstva  ̂ mirovinsko 
invalidskog osig-uranja i socijalne zaštite

B o l j e  z d r a v l j e  
- v e ć i  u č i n a k

Za novog predsjednika Op
ćinskog odbora sindikata rad
nika u djelatnostima zdrav
stva, mirovinsko-invalidskog o- 
siguranoa i socijalne zašitilte, i- 
zabran je  Danilo Brkić, dosa
dašnji tajnik tog odbora. P ri
mjenom principa kolektivnog 
rukovođenja , Odbor će djelo
vati kao kolektivno tijelo, na 
čelu sa predsjedavajućim.

Prim jena Zakona o udruže
nom radu i uspostavljanje ra
vnopravnih radnika u tim dje
latnostima u odnosu prema o- 
stalim radnicima u udruženom 
radu, izgradnja primjerenih 
delegatskih odnosa, organiza
cijsko prestrukturiranje i ide- 
ološko-politička izgradnja sin
dikalnog članstva, bili su u 
središtu (pažaije ovog odbora u 
proteklu razdoblju.

»Stjecanje većeg dohotka u 
oblasti zdravstva moguće je 
samo očuvanjem zdravlja rad
nih ljudi, jer je dohodak zdra
vstvenih radnika rezultat uku
pno ostvarenog dohotka u ud
ruženom radu kao cjelin i« — 
rekla je među ostalim, u iz
vještaju o radu i narednim za
dacima, dosadašnja predsjedni
ca Odbora Senka Baranović. 
Tem eljili zadaci Općinskog od
bora sindikata zdravstva, ka
ko su isticali m nogi, delegati, 
usmjereni , su na uspostavlja
nje dohodovnih odnosa siste
mom slobodne razmjene rada, 
gdje su danas učinjeni tek po
četni koraci. Nadalje, istaknu
to je na drugoj'izbornoj skup
štini ovog Odbora, u narednom 
razdoblju valja ostvariti prak
su da se pored planiranja ma
terijalne osnovice rada plani

raju i zajedničke potrebe u o- 
blasti zdravstva, što među o- 
stalim, pridonosi i cjelovitoj 
humanizaciji društvenih -odno
sa. Pitanje integracije zdrav
stva na području šibenske op
ćine, gdje danas djeluje pet 
zasebnih zdravstvenih organi
zacija sfvaSkako zaisilužiuoe fviše 
pažnje, ali i konkretnije akci
je. I ubuduće svestrano i an
gažirano treba djelovati na do
gradnji i unapređenju sistema 
raspodjele prema radu, organi- 
zacijsko-političkoj izgradnji o- 
snovnih organizacija sindika
ta i nizu drugih pitanja.

D. D.
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KAMO IDE ŠIBENSKO RIBARSTVO
Zašto nema ribarstva u društvenom sektoru? Sve je manje 

profesionalnih ribara. OUR ŵRiba-<< pokušava s novim projekti
ma — nedostatak sredstava prepreka njihovu ostvarivanju. Naše 
morsko područje jedno od najzanimljivijih za kontrolirani 
(>>umjetni-«) uzgoj ribe i školjaka.

Nekada su u šibenskoj op
ćini postojali znatno veći ulov- 
ni i preradbeni kapaciteti u ri
barstvu. Na žalost, u ovoj opći
ni, koja leži na moru, svojim 
većim dijelom, ribarstvo se 
kreće obrnutim putem — u- 
natrag.

KAKO JE BILO — KAKO 
JE SADA?

Osim velikog broja privatnih 
ribara, postojala je tvornica za 
preradu ribe u Prviću i u još 
nekim mjestima, potom solio- 
nica u Jezerima, bila je i po
neka koća. Od svega ostala je 
samo zastarjela solionica sar
dela u Jezerima, koja načinom 
pakovanja (u velike barele do 
sto kilograma) ne može zado
voljiti tržište. I ničeg drugog 
nema u društvenom sektoru, 
barem kad se radi o ulovu. 
Možda tu možemo spomenuti 
samo poduzeće »-Spužvar« koje 
je prošle godine ostvarilo re
kordan ulov spužava pd 2 i po 
tisuće kilograma, a ove je  go
dine u planu ulov od čak 4 
tisuće kilograma.

I privatni sektor je u vidlji
vom opadanju. U Udruženju 
profesionalnih ribara na moru 
registrirano je samo sedamde
setak aktivnih članova, ali va
lja napomenuti da ni oni svo
jom opremom ne mogu ostva
riti značajniji ulov. S druge 
strane, riječ je uglavnom o sta
rijim ljudima, a mladi ne do
laze. Na žalost (opet na žalost) 
previše je onlih fcojd neadekvait 
nim sredstvima i nekontrolira
no love. Posljedica je sve ve
će izlovljavanje, posebno bije
le ribe, sve se manje može 
uloviti onih najkvalitetnijih 
vrsta.

Po svemu čini se vlada anar 
hično stanje. Nesređenost ulo- 
va  ̂ nekontrolirano izlovljava
nje i nekontrolirano tržište re- 
zulltirali su fcrajcoje kritič
nim stanjem.

Recimo usput da OUR »R i
ba« trenutno prodaje oko 140 
vagona smrznute ribe i oko 40

NOVE LOKALNE 
OADNE AKCIIE

Već prije završetka radnih 
akcija na kopanju vodovodnog 
kanala od Primoštena do Ro- 
goznice i pošumljavanju ogo
ljelih gradskih predjela u Op
ćinskom komitetu SSO pripre
maju nove lokalne radne ak
cije. Kako su nam rekli u Op
ćinskoj omladinskoj organiza
ciji, u prvim danima lipnja 
započet će nova LORA. PreVĆo 
2400 šibenskih srednjoškolaca 
obavljat će pripremne radove 
za elektrifikaciju stadiona 
»Rade Končar«. Kako se radi 
uglavnom o učenicima drugih 
razreda srednje škole, sudje
lovanje u akciji bit će im pri
znato kao obavezna ljetna pra
ksa, koja je-sastavni dio škol
skog programa. Koliko je zna
čajan doprinos mladih u ovoj 
akciji najbolje govori podatak 
da se ukupna vrijednost rado
va koje će akedjaši obaviti za 
nešto više od mjesec dana, 
procjenjuje na 970 tisuća di
nara.

Oko 200 omladinki i omladi- 
naca uskoro će obaviti još je
dnu značajnu akciju. Riječ je 
0 povlačenu kabla od zatonske. 
staze do hangara.

D. D.

vagona svježe ribe 'godišnje. 
Međutim, to poduzeće, u ko
jem ima dobrih planova (o 
njima ćemo kasnije) ne može 
samo sa 17 radnika i ovim na

činom prodaje opstati. Uz »R i
bu«, na našem tržištu prodaju 
obavljaju »Jadran« iz Splita i 
zadarska »Adria«.

MOGUĆNOSTI SU DOBRE — 
PRVI POKUŠAJI UMJETNOG 

UZGOJA

Sve to djeluje još čudnije ka
da se pouzdano zna da šiben
sko t^odručje pruža izvanredne 
mogućnosti za razvoj ribarstva. 
Stručnjaci kažu da rijetko gdje 
postoji ovakva kombinacija sla 
ne, miješane i slatke vode. 
Osim toga more je relativno 
nezagađeno, a uz malo pažnje 
moglo bi biti još i čišće.

»U  »R ibi« su već prije če
tiri godine pokušali s kontro
liranim uzgojem ribe. Prvi po
kusi izvedeni su kod Krapnja. 
U kavezima su se uzgajali 
brancini (duti, lubini), šarge, 
komarče i cipli. Dvogodišnji 
užgoj dao je neočekivano do
bre rezultate. Pokazalo se da 
bi veći uzgoj bio ekonomski 
opravdan. Planom je za poče
tak bio predviđen uzgoj od oko 
200 tisuća komada brancina za 
što je potrebno izdvojiti oko 
tri milijuna dinara. Računica 
je jasna ako se zna podatak da 
bi se za dvi(je godine dobilo i 
do 40 tona brancina.

»Riba« nudi i nabavu dviju 
koča tipa »Jadran« za što bi 
trebalo izdvojiti oko 30 miliju
na dinara. Koče bi mogle lo
viti na ovom području. I to bi 
se brzo isplatilo.

Uz to, šibensko more pruža 
izvrsne mogućnosti ulova i uz
goja različitih vrsta školjaka i 
spužava. Sve bi moralo pra
titi znatno veći skladišni kapa
citeti. Sada »Riba« raspolaže 
samo sa skladišnim prostorom 
za oko 20 tona ribe, a trebalo 
bi bar za sto tona.

Nameće se pitanje: zašto se 
sve to ne realizira? Problem su 
sredstva. Nitko ne može osigu
rati dovoljno financijskih sred
stava za ove projekte. U koli
ko se u dogledno vrijeme prob
lem sredstava ne riješi, još će 
se više razvijati nekontrolira
ni ribolov, odnosno izlovljava
nje i privatna trgovačka mreža 
sitnih i većih prekupaca.

Stoga nabrojimo redom što 
bi sve trebalo: osigurati sred
stva za kontrolirani uzgoj ri
be i školjaka (u tome su u 
našoj općini ostvareni prvi po
kusi u Jugoslaviji, pa čak u 
nekim vidovima i u Evropi), 
nabaviti dvije koče, urediti 
'skladišne prostore i konačno 
modernizirati solionicu u Je
zerima.

ŠTO JE TO GOSPODARENJE 
MOREM?

Gospodariti morem znači ne 
samo iskorištavati, nego i šti
titi i voditi kontroliranu brigu. 
To znači, uz lov i uzgajanje, 
pažnja što i kada se lovi. To 
istodobno znači brigu o tome 
tko lovi i na koji način je or
ganizirano tržište.

Jedino ako ostvarimo ove (i 
još neke zahtjeve) moći ćemo 
vratiti ribarstvu zasluženo mje
sto, pa i postići znatno više — 
spriječiti anarhiju, otvoriti mo
gućnosti ostvarivanja kontroli
ranog uzgoja u većim mjera
ma, oplođivati^ i obogaćivati 
more obloom milađu. O svemu 
tome govorio nam je inž. Emil 
Teskeredžić, direktor OUR-a 
»Riba«, jedan od istaknutijih 
naših stručnjaka marikulture i 
akvakulture. A za sve su po
trebna sredstva koja će,se vi
šestruko isplatiti.

Zoran BUJAŠ

jellno iuirt ii lezenina
Akcija za akcijom, grupa za grupom, po utvrđenom raspo

redu. Tako je svake nedjelje u Jezerima. Mještani se okuplja
ju na radnim akcijama koje su postale sastavni dio življenja 
ovih ljudi, mornara i ribara.

Ove nedjelje, dok su isto dobro tekle radne akcije, zasje
dali su predstavnici društveno-političkih organizacija i dogo
vorili se za program daljnjih akcija: kopanje kanala za pod
zemno postavljanje električnog kabela, postavljanje stupova, 
nosača rasvjetnih tijela na novom dijelu obale, adaptaciju do
ma kulture i  druge* . .
Na slici: snimak s radne akcije na izgradnji obale, objekta ko
jim  se mještani ponose. Grupa od 20 mještana, od 18 do 80 
godina počinje rad u 9 i završava u 13 sati.

Tekst i snimak:
J. TOMIN

Radio-amateri »Iskre« na Promini

RADIO-AMATERI IVA PROMiM

113 V E ZA
Radio-klub »Iskra« uključio 

se u subotu i nedjelju u me
đunarodno natjecanje radio- 
amatera na ultrakratkom val
nom području. Natjecanje pod 
nazivom SRKB KONTEST o- 
držalo se pod pokroviteljstvom 
Saveza radio-amatera Jugo&la 
vije, a šibenski radioamateri 
su sa vrha Promine uspjeli 
uspostaviti 113 veza sa stani
cama u Jugoslaviji, Italiji, 
Mađarskoj i Austriji. S obzi
rom na lokaciju sa koje su se 
šibenski radiofonisti javljali, 
broj uspostavljenih veza, a po 
sebno broj kilometara na ko
jima su veze uspostavljene 
(30.005 km) natjecanje je zavr 
šilo veoma uspješno. Posebno 
treba imati u vidu specifič
nost UKV veze za koju je po
trebna vidnost odašiljača, ia
ko zbog sferičnog oblika ze- 
mljine kugle postoji i izvje
sno povijanje radio-valova.

Tako je na Promini uspostav
ljena veza sa 712 kilometara 
udaljenim radio-amaterima.

Deset članova kluba »►Iskra« 
koji su na Prominu došli u 
vozilu SUP-a imali su za vri
jeme natjecanja najmoderniji 
amaterski prijemnik i antenu. 
Šibenski radio-klub za nepune 
je dvije godine, koliko radi 
na UKV području, zabilježio 
značajne rezultate — uspo
stavljena je veza s oko 1500 
stanica iz cijele Evrope. I u 
jugoslavenskim okvirima zabi
lježeni su prošle godine dobri 
rezultati, odnosno šesto i sed
mo mjesto u dva natjecanja. 
Tako pozivni znak radio-klu- 
ba »Iskra« YU2CKL sve češće 
odjekuje eterom, jer su sve 
brojniji kontakti koje Šiben
ski amateri uspostavljaju sa 
svojim kolegama iz zemlje i 
svijeta.

E. S.

V

Većina mještana Sitna Bornjeg 
za  pripajanje općini Split

Inicijativa Mjesne zajednice Sitno Gornje za izdva
janjem iz općine Šibenik prošlih je dana udovoljilo i 
zakonsku normu. Naime, na provedenom referendu
mu 29. travnja velika većina ili 98,5 posto od mještana 
koji su glasali, 79 posto ih se izjasnilo za pripojenje 
općini Split.

Kao što je poznato, savjet Mjesne zajednice je već 
prije nekoliko mjeseci na osnovi stava zbor^ radnih 
ljudi zatražio od Opoinjske Skupštine da povede ipostu- 
pak za izdvajanjem. Međutim, na osnovi zakona bilo 
je potrebno provesti referendum, a tek nakon izgla
sanog referenduma treba da se izjasne Skupštine op
ćina Šibenik i Split. Izjašnjavanjem za pripojenje op
ćini Split na referendumu potvrđeni su navodi savjeta 
Mjesne zajednice prema kojima Sitno Gornje ne vidi 
svoj prosperitet u šibenskoj općini, jer su tradicional
ne veze sa Trogirom, a prometne i radne veze sa Spli
tom prevagnule.

Ukoliko Općinske skupštine Šibenika i^SpUta odobre 
odluku stanovnika Sitna Gornjeg trebat' će mijenjati 
Zakon o teritorijima općina u SR Hrvatskoj.

E. S.

R EK O ISTR U K C IJA SPOHIEHIKA 
P A LIM  BORCIMA U VODICAMA

Nakon inicijative Mjesnog 
odbora SUBNOR-a Vodice 
prije nekoliko dana sastali su 
se autor spomenika palim 
borcima u Vodicama pof. Ma
rijan Burger, građevinski stru 
čnjaci iz Vodica i predstavni
ci SUBNOR-a. Predmet sastan 
ka bila je želja boraca da se 
izmijeni podnožje spomenika 
na kojem su ispisana imena i 
prezimena 396 palih boraca 
i žrtava fašističkog terora. Od 
lučeno je da se imena podignu 
sa podnožja spomenika i u- 
grade na novoizgrađenu be

tonsku konstrukciju uz posto
jeći spomenik. Na sadašnjem 
podnožju površina bi se is
punila dodatnim mozaikom 
narodnog motiva vodičke ka
pe.

Idejno rješenje rekonstruk
cije izvest će projektant spo
menika prof. Burger, a okoliš 
spomenika na Obali Vladimira 
Nazora riješit će inženjeri 
BoSko Fržop i Emil Spirić. 
Dovršenje svih poslova pred
viđa se do 1. studenog — Da
na oslobođenja Vodica.

E. S.
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I V I K E N D I C E
j Teško bi se zaista bilo sjetiti kad je na našem
, području izgrađena prva vikend kućica (ili — kući-
j ca za odinor) i  gdje se točno to dogodilo. Pretposta-
i vljamo negdje u neposrednoj blizini mora i morske
‘ obaie, c znamo sigurno da je ta prva vikendica (ka-
i ko li su je tada uopće zvali?) pobudila zanimanje pro-
j laznika, a osobito susjeda i prijatelja. Koliko je taj 
; interes bio velik vidimo po tome što su posljednjih
! godina vikendice stale naprosto iznicati iz zemlje^ i ta-
■ mo gdje je to dopušteno, i gdje nije, i s građevinskomI dozvolom i bez nje, i u blizini mora i daleko od nje-
' ga, pa i na otocima, Čak i na Kornatima. S nekih
\ šest tisuća vikend kućica šibensko područje je među
i prvima na jadranskoj obali. Tek mali (neznatan) dio
: njih bit će srušen zbog nedopuštene izgradnje. Ostale
i će i dalje stajati gdje jesu i uglavnom kakve jesu.
I Sve to što smo nabrojili nije, međutim, ono o če

mu bismo ovom prilikom zapravo željeli govoriti. A 
riječ je o posebnoj vrsti turizma koja se posljednjih 
sezona zamjećuje u tim vikend - kućicama. O navod
nom »turizmu rodbine i prijatelja«, a zapravo o sku
pom i ilegalnom iznajrhljivanju ovih kućica (ili kuća, 
ili vila) domaćim i inozemnim- turistima (od kojih su 
ovi posljednji u vikendicama znatno brojniji). Iako 
Zakon o turističko ugostiteljskoj djelatnosti izriči
to zabranjuje korištenje vikendica u komercijalne svr
he, gotovo se nigdje te zakonske odredbe ne poštuju, 
turistička društva i inspekcijske službe najveću muku 
muče« baš zbog neprijavljivanja gostiju upravo s 
vlasnicima vikend — kućica.

GDJE JE RJEŠENJE?

Uzevši u obzir da »vikendaši« neće tako lako odu
stati od iznajmljivanja svojih »kućica«, kao i  poda
tak da nam se smještajni kapaciteti u društvenom 
sektoru nisu već godinama povećavali, smatramo da 
je najprihvatljivije rješenje koje se, kao prijedlog, u 
posljednje vrijeme čulo na nekim skupovima turistič
kih radnika. Riječ je  o tome da se iznajmljivanje 
vikend kućica legalizira, te da se ono u cjelini pro
vodi preko recepcija naših hotelskih kuća. Dvojaka 
korist koja bi se time postigla svakako je vrijedna 
truda koji bi u ovaj posao bio uložen. Pa, ako je za 
ovu sezonu već stvarno pomalo kasno, onda za slije
deću to nikako ne bi smjelo biti.

Ž. PODRUG

Razgovori Cne)ugodni

Jadrija danas i sutra
Jadrija je već godinama je

dino šibcuisko gradsko kupa
lište, jedini izlaz ovog grada 
na čisto i. otvoreno more, je
dina >̂pluća<-< Šibenika, kako 
je neki običavaju nazvati. Us
prkos svemu tome, Jadrija

već godinama propada: ruši 
se i ne obnavlja ono što je 
građeno za odmor i rekrea
ciju. Zašto je tome tako, pra
vi odgovor čini se ipak nismo 
čuli, iako smo ga potražili na 
pravom mjestu.

Što kažu u „ Krasu‘‘
Ne možemo se složiti & tvr

dnjom koju smo čuli u OO 
UR-u »Kupalište Jadrija« po
duzeća »Kras«, da jedini uz
rok takvu stanju jeste i smije 
biti nedostatak novca. Činje
nica je da se ovaj mali ko  ̂
lektiv, sa svega 11 zaposlenih, 
već godinama nalazi u ozbilj
nim financijskim teškoćama. 
I 1978. završena je s poslov
nim gubitkom od 100.000 dina 
ra, a na račun tog OOUR-a 
bilo je ovih dana svega 35.000 
dinara. Vlastiti prihodi od 
prodanih karata za prijevoz i 
iznajmljivanja kabina gotovo 
su minimalni i ostvaruju se 
ispod predviđenog plana, a 
prihod iz općinskog budžeta 
(ove godine oko 500.000 dina
ra ili 12 posto više nego lani) 
nedostatan je i- za ono naj
nužnije što je na Jadriji po
trebno napraviti. Uvažavajući 
i to da su radni ljudi ovog 
OUR-a smanjili ove godine 
troškove poslovanja, da su 
štedjeli gdje god se zaštedjeti 
moglo, ne možemo a da ne 
primijetimo, da sa više inici
jative, volje i želje da se ne
što napravi, s boljom organi-

VODICE: Očekuje se 
plodnija turistička sezona

Prošlogodišnja rekordna tu
ristička žetva u Vodicama da
la je poticaj za još- intenzivni
ju propagandnu i poslovnu ak
tivnost kako bi se zaključili 
brojniji aranžnaani za nastu- 
pajuću sezonu. Prema sadaš
njim najavama postoje realni 
izgledi da se premaše prošlo
godišnji rekordi. Već sada je 
Turističko društvo Vodice za
ključilo ugovore za zakup 1700 
kreveta u prosjeku za 75 dana, 
a još 300 je u pregovorima. Pri 
tome treba naglasiti da je sada 
u Turističkom društvu regi- 
strirano dko 4500 kreveta ili 
100 više nego lani. Akcija Tu
rističkog društva nije se svela 
samo na registraciju novih 
mjesta već i na prekategoriza- 
ciju postojećih smještajnih ka
paciteta.

Premda su cije'ne u privat
nom smještaju porasle za 25 
posto, prema interesu koji vla
da za boravak u Vodicama 
može se očekivati i veći broj

od 271 tisuću noćenja 'koliko 
je zabilježeno prošle godine.

Hoteli u Vodicama već više 
od mjesec dana primaju goste. 
Tako u »Olimpiji« trenutno bo 
ravi 277 turista iz Francuske 
i SR Njemačke, a u Punti pro
vodi odmor 213 njemačkih i 
poljskih građana. Kao i prošle 
godine početkom svibnja ta 
dva vodička hofteia ipojpunjeni 
su sa oko 50% kapaciteta. Sli
čno kao i prijašnih godina da
nska agencija »Tjaereborg« za
kupljuje najviše smještajnih 
kapaciteta tih hotela što po
tvrđuje uspješnu višegodišnju 
poslovnu suradnju.

Očekivani povećani broj ži
telja Vodica u špici turističke 
sezone donijet će i neke prob
leme. To se u prvom redu od
nosi na opskrbu i nedostatak 
radne snage u pojedinim dje
latnostima. Zbog toga će se 
početkom slijedećeg tjedna sa
stati, tzv. Štab za turizam, od
nosno svi činioci turizma u

fifi

Zašto besplatan vez
Zašto, se u Šibeniku ne na

plaćuje pristojba za korištenje 
obale, a istodobno za njenu 
sanaciju nema dovoljno nova
ca. Obala JRM i Obala oslo
bođenja prošlog ljeta je pri
mila u prosjeku oko 50 plovila. 
Naime, do danas ne postoji op
ćinska odluka po kojoj bi se, 
kao i u svim drugim lukama, 
ubirala odgovarajuća pristoj
ba za korištenje obale. Šiben

ski primjer zaista je neshvat
ljiv, ističu kapetani plovila, to 
više što je za sanaciju dijela 
obale potrebna velika svota 
novca, a SIZ za održavanje lu
ka i lučica nema toliko sred
stava. Novac Ikoji bi se na taj 
način dobio, zbog neodgovor
nosti odgovornih ne pritječe 
u blagajnu SlZ-a od nautičara, 
što iznenađuje pomorce.

R. TRAVICA

Vodicama radi uspješnijih 
priprema za glavnu turističku 
sezonu.

E. SPRLJAN

Mogućnosti 
„Sedmog 
kontinenta

Predsjednik Općinske skup
štine inž. Vinko Guberina, se
kretar Općinskog komiteta SK 
Berislav Ninić,’ predsjednik 
OK SSRN Berislav Antunac i 
direktor 'Centra za kulturu 
Drago Putniković prošlog tje
dna su boravili u Zagrebu, 
gdje su razgovarali sa Stipom 
Šuvarom, republičkim sekre
tarom za prosvjetu, kulturu i 
fizičku kulturu. Tema dvosat- 
nog razgovora bila je realiza
cija projekta izgradnje ljeto
vališta za ‘djecu popularno na
zvanog »Sedmi kontinent«. 
Razmatrane su mogućnosti što 
brže realizacije tog veoma za
nimljivog projekta, te moguć
nosti konkretnih akcija na 
tom planu.

Općinski rukovodioci su ta
da razgovarali i sa predstav
nicima Kluba Šibenčana u 
Zagrebu. Zagrebački Šibenča
ni su upoznati sa akcijama 
što se poduzimaju u našoj _ op
ćini i gradu, a -bilo je riječi 
i o unapređenju suradnje, te 
o mogu6iostima da ta surad
nja bude što konkretnija.

zacij om posla i prevladava
njem dugogodišnjih, unutraš
njih slabosti, Jadrija, unatoč 
svemu, ne bi bila u takvu sta
nju. Jer, teško se oteti dojmu 
kako u ovom radnom kolekti
vu vlada mišljenje da na Ja
driji nije moguće ništa više 
napraviti, poboljšati, barem 
vratiti u prvobitno stanje. 
Kao da je mirenje s posto
jećom situacijom jedino što se 
u ovom trenutku može učiniti.

A  da tako nije dokazalo je 
Društvo prijatelja Jadrije pro
šlogodišnjom akcijom dovođe
nja pitke vode u ovaj kraj, 
koja se mnogima u početku 
činila uzaludan i neostvariv 
posao, pa joj se svi vlasnici 
vikend-kućica nisu ni priklju
čili, sve dok 27. srpnja pro
šle godine nisu iz javnih če

smi na Jadriji ipak potekle 
prve kapi pitke vode. A  ta
kvih akcija, manjih po obimu 
posla nego što je bila ova; 
moguće je provesti. Na pri
mjer: od čišćenja šume i ure
đenja plaže, uređenja putova 
do organizacije zabavnog ži
vota u poslijepodnevnim i ve
černjim satima. Ni »Plave no
ći Jadrije«, ni nogometni tur
niri nisu tako davna prošlost. 
A na Jadriji ima mladih, ima 
ih i više nego što ih je bilo 
nekada. Treba se samo zajed
nički dogovoriti, isplanirati i 
organizirati posao. I rezultati, 
vjerujemo, ne bi izostali. U 
OOUR-u »Kupalište Jadrija« 
pohvalno se izražavaju o svim 
akcijama koje Društvo plani
ra i nastoji provesti. Ističu, 
međutim, nedostatak novca 
ponovo kao jedan od osnovnih 
razloga nepružanju potrebne 
pomoći u tim akcijauna.

Kako prevladati takvo sta
nje? Možda je jedino pravo 
rješenje integracija ovog OO 
UR-a s radnom organizacijom 
»Ugostiteljstvo« SOUR-a »Si- 
benka«, čime bi sve djelatno
sti na Jadriji bile objedinje
ne, pa bi i rješenja bila brža, 
efikasnija i vidljivija.

a što u ,,Planu“
Ovih su dana svoju riječ o 

Jadriji kazali i stručnjaci ši
benskog poduzeća »Plan«. Za
vršen je, naime, Provedbeni 
urbanistički plan kupališnog 
dijela i naselja vikend-kući
ca na Jadriji, kojim je obuhva 
ćeno oko 38 hektara površine 
i o kojem će uskoro svoje mi
šljenje dati i svi zainteresirani 
građani.

Uvažavajući postojeće sta
nje, tim je dokumentom ipak 
predviđeno niz izmjena u sa
dašnjem izgledu Jadrije, po
sebno na njenom kupališnom 
dijelu. Predlaže se rušenje 
postojećih kabina za kupače, 
i izgradnja novih koje bi bile 
raspoređene u tri zasebne gru

pe, produženje plaže (do 1500 
četvornih metara), dogradnja 
sadašnjeg ugostiteljskog objek 
ta i uvođenje ostalih potrebnih 
sadržaja, rušenje postojećih 
»bung^ova«, proširenje par- 
kirališnog prostora i, što je o- 
sobito važno, zaštita svih ze
lenih površina, osobito Šuma. 
U naselju vikend-kućica, pla
nom je na tim lokacijama 
predviđena izgradnja još de
vedesetak objekata (ukupno 
će ih biti oko 490). Na podru
čju prema Srimi bit će obu
stavljena svaka daljnja grad
nja i ovaj će prostor biti o- 
stavljen isključivo za zelene 
površine, odmor i rekreaciju.

Živana PODRUG

M. R. Prvi ovogodišnji turisti u razgledanju spomenika



Pogledi i mišljenja

0 zagaOivanju i lokaciji T E F -a
Neshvatljive su dileme koje 

se iznose u članku » I  dalje 
osjetna zagađenja« objavlje
nom u vašem listu u broju od 
31. ožujka ove godine, a koji 
se odnosi na problem zagađi
vanja okoliša koje u našem 
gradu stvaraju TEF i TLM.

Industrije ferolegura i alu
minija u Šibeniku vrlo su sta
re, pa je potpuno logično da 
su stručnjaci iz tih proizvod
nji morali poznavati tehnolo
giju proizvodnje i posljedica 
koje one stvaraju za nepo
srednu i širu okolicu.

Kao stručnjak iz proizvod
nje ferolegura iznio bih nešto 
o problematici TEF-a.

U navedenom članku stoji: 
»Do preseljenja na novu loka
ciju TEF će prema tome i da
lje zagađivati okolicu«. Izgle
da, da ovdje samo nedostaje 
nastavak ovom pasusu, tj.: a 
poslije će TEF nastaviti za
gađivati lokaciju nove indu- 
strij’Ske zone na Podima.

Ako se smatra, da će indu
strija ferolegura, kao uosta
lom i bilo koja druga zagađi
vati okoliš, onda joj, po mom 
mišljenju, nema mjesta ni na 
sadašnjoj lokaciji u Crnici ni 
na novoj lokaciji u Podima. 
Ako se, međutim, može poka
zati, da industrija ferolegura 
sa novim postrojenjima neće

zagađivati okoliš, onda sma
tram, da je u općem interesu 
da se dosadašnja postrojenja 
TEF-a čim prije zamijene no
vima. Zamjena starih postro
jenja novima znači:

— nestanak dimnih pečurki 
nad TEF-om, tj. prestanak za 
gađivanja okoline od današ
njih otvorenih peći.

— olakšanje radnih uvjeta 
u pogonu i to:

— drastično smanjenje utje
caja topline i plinova na rad
nike,

— smanjenje noćnog rada 
na minimum,

— mogućnost uvođenja nove 
teške mehanizacije oko velike 
zatvorene peći.

Ovdje se može reći, da nova 
postrojenja za proizvodnju fe 
rolegura, koja projektiraju i 
isporučuju najrenomiraniji 
svjetski proizvođači (na pr. 
ELKEM — Norveška i TANA- 
BE — ’ Japan) zadovoljavaju 
najoštrije svjetske norme za 
zaštitu čovjekova okoliša ko
je propisuju ukupnu dozvo
ljenu emisiju čestica i plino
va, bez obzira na proizvodni 
kapacitet zagađivanja.

Samo jedna ozbiljna i stru
čna studija, koju mogu izra
diti stručnjaci TEF-a u su
radnji (i uz garanciju) sa ispo- 
ručiocem opreme može dati

Kako spriječiti pojavu peronospore
Prošla godina iznenadila je mnoge poljoprivrednike poja

vom peronospore koja je uništila mnoge vinograde, a na nekim 
podiručjima i preko &0 posto iiroda. Da se ne bi ponovila ;prošlo- 
godišnja situacija, to već sada upozoravamo poljoprivrednike- 
‘Vinogradare da zaštite vinovu lozu. Dosadašnje vremenske pri
like sa dosta oborina odnosno vlage u tlu pogoduju razvoju te 
bolesti. Da bi se spriječilo širenje peronospore, preporučujemo 
slijedeća zaštitna sredstva i to: modru galicu, bakreni antracol i 
cuprablau uz dodatak Cosana protiv pepelnice (luga). Ta sred
stva korisno služe protiv peronospore, samo ako se pravodobno 
upotrebe, tj. prije no što je zaraza primijećena. To znači oni 
samo ištifte list i  plod vinove loze od zaraze, a ne mogu liječiti, 
odnosno uništiti zarazu na listu ili bobici-plodu.

Poljoprivredna stanica Šiben'ik u ovoj će’ godini organizirati 
praćenje uočavanje prvih pojava (pjega) peronospore na svim 
vinogradarskim područjima. '

Svaki onaj vinogradar koji utvrdi pojavu peronospore na 
listu dužan je da telefonski ili osobno odmah obavijesti Poljo
privrednu stanicu na telefon 26-213 kako bi preko oglasa i sre
dstava javnog informiranja obavijestila sve poljoprivrednike o 
vremenu prskanja protiv peronospore.

odgovor: da li će biti zaga
đenja ili ne.

Nova industrijska zona je 
u svakom slučaju najbolje 
rješenje, ali uz takve troško
ve, da se može opravdano po
staviti pitanje da li je Šibe
nik, (jer to nije samo problem 
TLM-a 1 TEF-a) u . realnoj 
mogućnosti da uopće plati tu 
cijenu. Osim troškova za o- 
tvaranje nove lokacije, ovdje 
dolazi do potrebe investiranja 
u čitavu tvorničku infrastruk 
turu, a također dolazi do po
većanja transportnih troškova, 
što sve skupa može ugroziti 
rentabilnost poslovanja. Te
škoća oko financiranja nove 
lokacije može vrlo lako u- 
groziti industrijsku ekspanzi
ju u granama koje Šibenik 
tradicionalno drži.

U ovom pitanju mislim da 
je to najznačajniji problem.

Dipl. inž. Dinko ILJADICA

Opskrba uzgajivača
I ove godine Veterinarska 

stanica nastavlja s akcijom 
opskrbe individu2ilnih proiz
vođača stokom i peradi. Ta
ko je upravo ovih dana nabav 
Ijeno i prodano oko 800 ko
mada ' svinja najkvalitetnije 
pasmine za proizvodnju pršu
ta. Na taj način želi se spri
ječiti pojava sve većeg broja 
preprodavača. Naime, prepro
davači iz raznih krajeva obi
laze područje naše općine (i 
drugih) i prodaju, uz vrlo vi
soke cijene, nekvalitetne pa
smine. I prošlogodišnja i ovo
godišnja akcija naišle su na 
dobar odaziv, jer poljoprivred
nici su, nakon prvih dobrih 
iskustava, shvatili da, uz ma
nje cijene, dobiju kvalitetnije 
meso za proizvodnju pršuta.

Veterinarska stanica, uz to, 
organizira nabavu i prodaju 
smjese za stočnu ishranu. Pro
šle godine prodano je oko 50 
vagona smjese, koje još uvijek 
nema doivofljno na taržištu, pa 
se tako nastoji osigurati bar 
dio potreba.

Spomenirho da se nastavlja 
i redovita opskrba puranima. 
Nedavno je prodano oko 6000 
komada ove peradi.

Z. B.

Tjedan Crvenog /Iriža

II znaku jubileja
Ovogodišnja proslava Tjedna Crvenog križa održava se 

od 8. do 15, svibnja, pod parolom »Za bolji život«.
Proslava je posvećena 35. obljetnici obnove i oživljavanja 

Crvenog križa u toku NOR^a.
U Tjednu je predviđen niz akcija koje imaju za cilj poja

čavanje svih aktivnosti te organizacije, od osnivanja komisija 
za prvu pomoć, njegu bolesnih i ranjenih, socijalnu zaštitu do 
drugih djelatnosti u mjesnim zajednicama i većim radnim or
ganizacijama.

Posebno će se raditi na omasovljenju organizacije Crvenog 
križa u srednjim školama, te osnivanju klubova dobrovoljnih 
davalaca krvi.

Trebala bi početi i obuka ekipa za njegu bolesnih i ra
njenih, a u svim školama jedan sat bit će posvećen obilježa
vanju Tjedna. Učenici osnovnih i srednjih škola obradivat te 
pismeno i likovno temu koja je označena parolom Tjedna.

Predviđen je također još niz akcija, predavanja, a posebno 
se predviđaju i  predavanja preko Radio-Sibenika.

Organizator ove proslave na području šibenske opčine je 
Općinska organizacija Crvenog križa.

Oštećenja nastala na kolniku nepravihiim rasporedom te
reta i prenatrpanošču kamiona povod je akcije SUP-a‘Šibenik 
i poduzeća za ceste Split. Naime, ovih dana u suradnji sa Po
duzećem za ceste Split koje je dalo specijalne elektrOTisfce uo- 
ge, SUP Šibeniku obavio je pregled osovinskog pritisfco ko- 
micma na kolnik. Ova korisna akcija pokazala je da će se, uz 
veću opreznost vozača teških kamiona prilikom utovara sma
njiti oštećenost kolnika i poboljšati tehnička ispramost kami
ona.

Na slici: Kontrola osovinskog pritiska

Tekst i snimak: Vilson Polî

Šime Grubišić-Rovilo sa suosnivačima 
utemeljio je korištenje kupališta Jadrije još 
1922. godine.

Podsjetimo se starog drvenog parobroda 
»Jadrija« i usporedimo ga sa današnjim mo
tornim brodom. Kupljen od »Jadranske plo
vidbe« A.D. Sušak, ovaj već tada stari brod. 
(na slici lijevo) čiji je kotao ložen ugljenom, 
doplovio je  u Šibenik iz dubrovačkog okru
žja pod imenom »Cavtat«. Popravljen je u 
škveru »Istok « Jakova Toriča i  pod imenom 
»Jadrija« preuzeo je prugu Šibenik — Ja
drija i natrag, prevozeći kupače po strogo 
pridržavanom voznom redu svake ljetne se
zone. To je  trajalo sve do početka drugog 
svjetskog rata. Njegov ljetni operativni vez

n

nekad 1 sad
Jadrija^ za Jadriju

bio je između ondašnje lučke kapetanije i 
kavane »Istra «; nasuprot Gradskom muzeju. 
Karte su se mogle kupiti u biljetarnici, u is
to.? zgradi pored »Is tre « ili na brodu po ci
jeni od 2, odnosno 5 dinara sa tri perforira- 
na dijela: polazak — kupanje s garderobom 
— povratak. Vožnja je trajala redovito 22 
minute. Sa kupališta je polazio na treći znak

malog zvona, pa nije moglo biti .zakašnjava- 
nja. Ponekad se vraćao »prekrcan« — i sa 
stotinjak putnika.

Svoj dugi put završio je u uvali Klobu- 
šac, a zatim je izvučen na kopno kod Škvera 
Augustina Torića: Gvašem »Partizansko bro
dogradilište u Šibeniku« ostavio mu je us
pomenu Zlatko Priča.

Nakon drugog svjetskog rata na obno
vljeno kupalište su počeli voziti različiti mo
torni jedrenjaci (»Ika «, »Jela« itd), a šezde
setih godina saobraća novoizgrađena »Jadri- 
ja « (na slici desno), solidan motorni brod 
koji može primiti do 400 putnika.

Tekst i snimak: 
D. TRIVA



Među nama

Razgovori o trgovini 
i osmijehu prodavača

Pokazati mušteriji, ako treba, sve što ima

Kažu đa u materijailjno-4eh- 
nič'koj opremljenosti' cjelokup 
na trgovioia (znači i naša) re- 
latiivno <uspješno prati suvre
mena zbivanja i ikiretanja. 
Pri tome se naglašava da se 
sve (to provodi nedovoljno or- 
ganii^ano, te da [je naročito 
zanemareno pa îpremanje i os- 
poiso’bljavanje kadrova u tr
govini, koji u Sfuvremenu teh- 
nologiiiu i organizaciju ûnose 
i primjenjuju stare navike, 
neodgovarajuće ponašanje, te 
da ne vode dovoJljno računa o 
tome da (Iculitumi nivo, potre
be i želje potrošača brzo ra
stu. Otuda i tvrdnja da, i  po
red velikih ulaganja u trgovi
nu, potrošači imaju velik broj 
primjedbi, na primjer na:ne_ 
dovoljni nivo kul'ture rada 
prodavačkog osoblja, neumje
snost utvrđivanja pravih pot_ 
reba, želja i ukusa potrošača, 
nedovoiljno poznavanje roba i 
nemogućno^ da potrošaču' da
ju (kvalificirana objašnjenja o 
svoiistvima pojedinih roba, 
»nedost^ak osmijeha«. . . itd.

Očito da je .primjedbi mno
go i da sve to jai^o ukazuje 
na postojanje kratkog spoja 
na relaciji potrošač ~  pro- 
davačko osoblje.

Blijedi li zaista osmijeh tr
govački ili je  to samo privid?

— Istina je  uvijek negdje u 
sredini isa -smješkom odgova
ra M IRJANA CELIC, proda
vačica u P-5, »iMalopirodaja« 
(samoposluga).

— Ne bi se moglo reći da 
je  osmijeh b lijedi ili pak da 
je  iščezao, ali da postaje u - 
siljeniji, stoji. Ide to s v re 
menom. Ova užurbanost, guž
va i opća strka prenosi se po
malo i na nas. Nemoguće je  
udovoljiti zahtjevima mnogih

»dok mušterije biraju

B iti strpljiv.

potrošača. Svima se nekamo 
žuri. postaju nervozni. Svi 
smo mi ljudi, ipak. Naravno, 
to ne znači, a ni ja se ne po
našam tako, da svoje, eventu
alno loše rasploženje treba 
prenositi i na potrošača, da 
ga treba »k ljukati« različitim 
pričama Čisto internog karak
tera, glasnim razmišljanjima, 

— Osmijeh, pa i profesio
nalni, teško je zadržati u to
ku čitavog radnog vremena 
— ističe IK A  B O ZiN A  — 
prodavač u P-94 (drogerijska 
roba). — Lijepo ponašanje, 
da. Tu nema dvojbi. No, lice 
je, uglavnom, ogledalo unu
trašnjeg raspoloženja i t^Ško 
je prevariti potrošača, A  pro
blema je dosta: dvokratno ra
dno vrijeme, ponekad nesre
đene stambene i obiteljske 
prilike, relativno niska osob
na primanja, profesionalna o- 
boljenja i slično. Znam da 
sve to nije opravdanje i da 
je specifičnost zanimanja ko
je  smo odabrali upravo lju 
baznost i lijep pristup potro
šaču.

— Postavljeno pitanje je 
na mjestu — priključila se 
razgovoru M IR A  ŽAJA, pro
davač u P-133 (tekstil), —  ali 
osobno mislim da bi ga s 
pravom trebalo postaviti i

PISM A UREDNIŠTVU

drugima koji svakodnevno ko 
municiraju s ljudima, medi
cinskom osoblju i vozačima a- 
utobusa, na primjer.

Po svemu sudeći riječ je o 
pojavi jedne vrste profesio.. 
nalne deformacije, te svi po
stajemo nekako suviše nervoz 
ni, zaboravljamo da smo tu 
poradi drugih i da se od nas 
očekuje besprijekorna uslu
ga. Uostalom, zašto za radni
ke koji rade na tako speci
fičnim  poslovima ne organizi
rati od vremena do vremena 
tečajeve lijepog ponašanja i 
kulturnog ophođenja prema 
strankama-potrošačima u tom  
slučaju, a sve po uzoru na 
tečajeve iz higijenskog m in i
muma koji se organiziraju za 
m oje kolege u prehrani. Ne 
slažem se sa m išljenjem  da 
čovjek po izlasku iz škole ra
spolaže tra jn im  znanjem o 
svemu i  svačemu i da ga ne 
bi trebalo stalno proširivati i 
dopunjavati. No, to su samo 
teoretska razglabanja i ne bi 
trebalo da posluže kao oprau 
danje onima koji se nepro
fesionalno ponašaju na svom 
radnom mjestu.

Tako i toliko (prodavači. Po 
trošači mogu, a i ne moraju 
uvažiti navedene razloge. Uo
stalom, zna ise tko je uvijek u 
pravu. . .

Očito'da kultura ophođenja 
prema potrošaču 'prodavač
kog, i ne samo prodavačkog, 
osoblja, nije na očekivanoj 
razini, da je u svakodnevnom 
radu prisutno suviše nervoze i 
proživiljavanja osobnih prob
lema.

Otvaramo nove prodavao
nice, (uisJkoro će biti dovršena 
i robna kuća — najveći inve
sticijski zahvat u Šibenskoj 
trgovini, približava se održa
vanje najveće (sportske mani
festacije u nas — MIS-a, tu
ristička sezona je na pragu 1 
sada je, najvjerojatnije, kas
no govoriti o poduzimanju 
jedne ozbiljnije aikcije, nado
knaditi, nizom godina, izgu
bljeno.

Nedvojbeno je da je kadar 
u maloprodaji iOstao još na ni 
vou klasičnog prodavača (di
stributera), umjesto da se 
transformiralo (u svijesti i 
ponašanju) u istručnoig surad
nika potrošaču u kiuipoprodaj- 
nom procesu.

Ističe se često kako svatko 
odabire životni poziv iz lju 
bavi i 'Osobnog afiniteta.

Nema razloga da ne vjeru
jemo u to, naravno, uz izvje
snu dozu skepse, jer ljubav 
prema nekom ili nečem ne 
manifestira se blijedim, tan,-/ 
kim ili palk nikakvim osmi
jehom.

Živko SARIC

Na tri mjesta- 
različite cijene
Druže uredniče.

Povod koji me prisilio da 
vam se javim  uobičajen je.
Da biste se uvjerili da je isti
na ovo o čemu vam pišem ša
ljem vam tri limenke. Mislim  
da ste već uočili o Čemu je 
riječ. Ovim  trima konzerva
ma »Instant F R A N K A  za bi
jelu kavu« ekstrat kavovine 
u prahu utisnut je  isti datum, 
jedanaesti mjesec (stvAieni) 
1978. To je  u redu i  ja sam 
zadovoljna. A li riječ je  o ne
čemu drugom. T r i konzerve 
praha za bijelu kavu kupila 
sam u tr i različite prodavao
nice, a na poklopcu svake je 
naljepnica sa cijenom. I  tu 
je  problem. Kava koju sam 
kupila u samoposluzi na Polja 
ni nosi cijenu 18,10, onoj ko
ju  sam kupila u »Solarisovoj« 
prodavaonici u Zagrebačkoj 
ulici cijena je 18,90, a ona 
treća koju sam kupila u sa
moposluzi na novoj tržnici 
nosi cijenu 27,00 dinara. V je 
rujte, n ije  m i stalo do 80 
para, odnosno do 8 dinara, ali 
želim  načelno riješ iti stvar. 
JVaime, poslovođe su m i po
kazali dostavne listove robe 
( i li  kako se već to zove) i 
vid jela sam da je  na njim a  
ista cijena koju su on i i  na
pisali na dotični proizvod. P i
tam se tko je  odgovoran za 
onu razliku i  gdje ona i  zbog 
čega nastaje? Zato sam i  na
pisala na početku da je  po
vod zbog kojega se javljam  
uobičajen, je r  su na isti slu
čaj (samo su b ili drugi p ro 
izvodi), nailazile i  neke druge

domaćice. M olim  vas da sa
čuvate te tr i konzerve da bi 
se zainteresirani mogli uvje
riti o točnost m ojih tvrdnji, a 
voljela bih kad bi drugovi iz 
SOUR-a »Sihenka« dali bilo 
kakav odgovor u narednom 
broju »Šibenskog lista«.

Jelka JUR lS lC  
Šibenik

Stop krčmareniu!
Druže uredniče,

U jednom od ranijih broje
va vašega lista pisali ste o 
problemu krčmarenja u na
šem gradu. Od tada do danas 
ništa se nije  promijenilo, ma
da je krčmarenje uzelo to li
kog maha da je  potrebno što 
prije poduzeti odgovarajuće 
m jere poput onih u drugim  
dalTnatinskim gradovima. Da
nas u staroj jezgri grada pre
ko cijele godine (/) otvoreno 
je  pet krčm i, a u Varošu dvi
je, jedna u Titogradskoj, a 
druga u U lici M atije Gupca. 
Preko cije log dana do kasno 
u noć prisutna je  galama po
praćena psovkama, okoliš se 
zagađuje (zbog nedostatka sa. 
nitarija ), a nisu r ije tk i izgre
di, tučnjave i  slično. To ne
dvojbeno daje ružnu sliku 
gradu u cjelin i. Ipak, na nad
ležnim  je  da se krčm arenju  
stane na kraj,

S.M,

h hrži nm] zan at$ba
Iz izvještaja o radu Općin

skog odbora sindikata radnika 
u zanatstvu, koji je razmotren 
na godišnjoj izbornoj konfe
renciji, može se zaključiti da 
se radnici u toj oblasti susreću 
s nizom problema. Najviše 
problema odnosi se na pore- 
sku politiku prema zanatskim 
radnicima, neadekvatni po
slovni prostor, nadriobrt koji 
krnji ugled zanatskih radnika 
i slične probleme. O svemu 
tome razgovarano je otvoreno 
i konkretno, a u narednu pe
riodu treba znatnu pažnju po
svetiti razrješavanju svih pi
tanja kako bi status radnika 
u zanatstvu bio što povoljni
ji, i kako bi se, na taj način, 
unaprijedilo zanatstvo.

Općinski odbor sindikata 
radnika u zanatstvu pokrenuo

je i jednu zanimljivu ideju. 
Naime, radi unapređenja za
natstva, oni su predložili pro
mjenu načina školovanja uče
nika za zanatske struke. Pre
ma tom prijedlogu, koji je u- 
pućen Republičkom odboru, 
školovanje bi trajalo tri go
dine, a izvodilo bi se tako da 
učenici pola godine pohađaju 
školu, a da drugu polovicu go 
dine provode na praktičnom 
radu. Na taj bi način zanat
stvo brže dolazilo do prijeko 
potrebnih kadrova.

Izabrano je i novo rukovod
stvo, a za predsjedavajućeg 
Općinskog odbora sindikalta 
radnika u zanatstvu izabran 
je Veljko Kljajić, radnik bri- 
jačko-frizerske zadruge.

M. R.

Obrtnici za postra- 
daie od potresa

Obrtnici i njihovi radnici iz Šibenika koji su dali novčane priloge za 
postradale u Crnoj godi u ukupnom iznosu od 32.530 dinara:

Ante Žeravica, Stipe Brajković, Ni- 
kica Sekulić, Rudolf Starjački, Fra- 
ne Grubelić, Branko Zorčić, Luka 
Sirec, Joso Todorović, Dane Slavica, 
Marko Jušić, Darko Livić, Gašpar 
Bataljaku, Frane Jakelić, MUjenko. 
Tanfara, Emil Spanja, Zlatka Be- 
lamarić, Joso Žaja, Nenad Glomuz, 
Ivan Vulić, Paško Caleta, Metod 
Tudić, Mirjana Sprljan, Ivica Jušić, 
Ante Rudan, Niko Renje, željko 
Spanja, Gorđana Gađerac Milena 
Gojanović, Aleksandar Živanović, Jo
sip Perica, Anton Bataljaku, Mate 
Kulušić, Ivo Aras Mirko Cigić, Ja

kov Grubišić, Tomislav Bunjevac, 
Josip Perica Frane Lokas, Olga Ni- 
nić, Marica Vudrag, Kristina Cr- 
Ijenak, Dragutin Sprljan, Branko 
IClisović, Joško Skugor, Tomislav 
Protega, Pero Radovčić, Darinka 
Pauk, Dušanka Čeko, Vinko Ninić, 
Joso Gović, Petar Đedrica, Blaž Kne
žević, Ante Pirjak, Ivan Živković,. 
Marko Kovač, Miro JPolić, Jovo Ma- 
tić. Vlado Novak, Ivica Bađim, Ivi
ca Jurić, Joso Protega, Milka Erćeg, 
Ivo Ercegović, Petar Skelin, Joso 
Gatara, Mile Kalauz, Srećko Svetlić.

Igre r a i l i a  M
Četrnaeste republičke igre 

Službe društvenog knjigovod
stva u SR Hrvatskoj održat će 
se u Rovinju od 23. do 26. o- 
vog mjeseca. Ovom sportskom 
smotrom obilježit će se 60. go
dišnjica KPJ i Jugoslavenskog 
olimpijskog komiteta, te 20. 
godišnjica Službe društvenog 
knjigovodstva. Na tim igrama 
nastupit će i sastav šibenske 
Službe društvenog knjigovod
stva.



U rban ističke  tem e

OBITI DOS
Je&u li gradovi, pogotovo 

njihove povijesne jezgre, mu
zeji koji sami sebe izlažu la
gano propadajući, ili- su i to 
živa tkiva koja često zahtije
vaju određene intervencije 
koje će ih maksimalno uklju
čiti u tokove suvremenog ži
vota?. Dilema s kojom smo 
počeli već ' je  davno odluče
na u korist posljednje pretpo
stavke, pa smo lijepo našli 
i adekvatno ime za sve vrste 
rabota vezanih za naše dana
šnje uipliitainje u nečije davne 
namjere i postignuća.. Revita
lizacija! Formula dosta zvuč
nog naziva, no kakvog i ko
likog smisla? Da se to upita
mo, potakle su nas namjere 
SOUR-a »-Sibenka-«, koje smo 
nedavno pročitali u istoime
nom listu te radne organiza
cije, te već urađena teorij
ska studija koja govori o  di
lemama i ^ je d lo g u  akcija re
konstrukcije prostora Krešimi 
rova trga.

Jedno su namjere,
drugo posljedice

SOUR »5ibenka« kompleks
nost svoga postojanja ne iska
zuje samo kompleksnošću svo
je  organizacijske mreže, već 
i u svojim htijenjima i na
m je r n a  vezanim za daleko 
Širi krug interesa. To potvr
đuju i ideje koje nam dola
ze iz tog kolektiva, a o  ko
jima smo svojedobno već pisa
li. One koje nas ovdje zani
maju odnose se na interven
cije na nekim povijesnim o- 
bjektima u gradu, kao i u 
staroj gradskoj jezgri, što je 
i ’ povod za ovaj napis.

P rije  nego ii s e ' osvrnemo 
na te ideje moramo reći, da 
je  takav stav jedne u suštini 
privredne organizacije, za sva 
ku pohvalu. No, kako već re
kosmo, namjere su jedno, a 
posljedice, često i na žalost, 
sasvim drugo.

Prema onome što planiraju 
u »-Sibenki«, mali i simpatični 
Krešim irov trg trebao' bi, u 
nekoj doglednoj budućnosti, 
promijeniti lični opis. Um je
sto današnje tržnice, koju sa
držajem upotpunjuju okolne 
prodavaonice mesa, voća i po 
vrća itd., danas sutra bi se 
na tim mjestima, u prelije
pim staklenim izlozima trebali 
kočiti foto-aparati, zlatno pr
stenje, modna konfekcija, koz 
metika. Ukratko, Krešim irov 
trg bi, za volju upravo neka
kve »'kozmetike«, trebao po
stati ono što nikad n ije bio, 
i čemu prirodno nekako, ni
malo ne teži. Danas je to mali 
»trbuh« Šibenika, koji odiše 
mediteranskim ugođajem, pra
va sličica, veduta ovog našeg 
podneblja. N ^ to  čega ima sve 
manje, a namjere su, eto, da 
i sasvim nestane.

I  sad se pitamo, koji je  za
pravo smisao te famozne re
vitalizacije iliti obnove stare 
gradske jezgre?

Treba li obnoviti neku sre
dinu (tako Šfto se razara njen 
prvobitni smisao, sadržaj i na
mjera? I  to još u slučaju kad 
je  ona sasvim adekvatna?! 
Pretpostavljamo da se revita- 
lizirati može nešto što je  mr
tvo, zamrlo, a današnji Kre-' 
Šimirov trg živi punim živo
tom, i to, štoviše, radi uspje
šno već desetljećima (ako ne 
i koje stoljeće). Tek bi n je
gov planirani budući život 
značio zamiranje, steiilizaciju, 
kozmetičko prepariranje zbog 
kojeg bismo mi, a naše bu
duće generacije posigumo, za
žalile.

Pobude »Šibenke« su, kako 
rekosmo, posve dobrohotne. 
No, ne i promišljene. U gra
du Šibeniku se, i bez Kreši- 
mirova trga ima što revitali- 
zirati, toliko je  oko nas do
ista mrtvih prostora koje tre
ba oživjeti, i zašto se onda 
hvatamo jednoga — živog? Mo 
žemo shvatiti ekonomske po
bude i razloge, vezane za po
voljnu iokaciiju, frekventnost i 
slično, razumijemo i konsta
taciju iz lista »Sibenke<^ koja 
govori o sadašnjoj »oskudnoj 
turističko-'ugoatiteljskoj ponu
di i neadekvatnom ; trgovač
kom maloprodajinorh prosto
ru«, zatim želju da se »opti- 
maino udovolji navedenim 
potrebama naših građana i sve 
većeg broja gostiju koji po
sjećuju naš grad«. L ijepo je  
uz ideju o  rješavanju tih pro
blema vezati i problem obno
ve . stare gradske jezgre, ali 
n ije i  pod svAku cijenu potre
bno i preporučljivo. Konačno, 
zašto »Sibenka« ne bi mnoge 
od navedenih problema rije 
šila, unutar onoga što ima? 
Obnovom svojih vlastitih pro- 
stoora ili, kad se o  nekaikvom u 
dovOldavanju pottreba radi, po
boljšanjem vlastite ponude? 
Za koju znamo kalkva je. I li 
se možda misli u novim du
ćanima prodavati sve ono što 
se , u postojećim najčešće ne 
može naći »n i slučajno« . . .

Pa ni u tom slučaju ne bi
smo trebali tako olako predati 
našu »M alu ložu«.

Asanacija 
je  ipak potrebnija 
Želimo reći, da bi pokušaj 

revitalizacije ovog dijela sta-' 
rog grada zapravo bio pogo
dak bumerangom, ubijanje za 
vo lju ' života. A  sve što bismo 
postigli bilo bi to, da našim 
unucima (a i djeci) natovarimo 
na glavu posao oko — revita
lizacije Krešimirova trga, ka
kvog im ga hoćemo ositaviti...

Daleko bi umnije bilo raz
mišljati o jednom drugom po
duhvatu, o asanaciji, što će 
reći stvaranju suvremenih hi
gijenskih i sličnih uvjeta u 
postojećem sadržaju. To je  i 
inače prijeka potreba svake 
stare gradske jezgre, pa' za
što tome ne posvetiti pažnju. 
Zašto ne stvoriti bolje uvjete 
za rad te iste tržnice i mesni
ca koje, unatoč .svom prozai
čnom sadržaju, pružaju onu 
gotovo ljupku sliku djelića 
Mediterana u srcu Šibenika?! 
A  tu »sliku « treba jednako 
svaki strani i domaći stanov
nik svoga grada, treba je kao 
nešto neponovljivo i specifi
čno, vjerujemo čak daleko v i
še od nekoliko novih' dućana. 
Shvatiti to znači voljeti ovaj 
grad. Raditi drukčije, znači 
voljeti' samo sebe.

Jordanka GRUBAC

Krešim irov trg  —  mediteranski ugođaj

„ZDRAVO MALEMI« 
koncert u Domu JNA

U četvrtak 17. svibnja 1979. 
u Domu JNA u Šibeniku, dje
čji zbor i dječje klape »Zdra
vo maleni« odjržajt će svoj re
doviti godišnji cjelovečernji 
koncert. Prošle godine zbor ni 
je održao koncert zbog »sm je
ne generacije«, naime, mnoga 
djeca, koja su bila članovi 
zbora od osnutka, izašla su iz 
zbora, jer su završila osmo- . 
godišnje školovanje. Zbor je, 
dakle, obnovljen i broji oko 
120 djece. U zboru, koji od 
osnutka vodi Zlata Bašić, o- 
’snovane su i dv ije  d ječje klape. 
Novina ovogodišnjeg koncer
ta jest u tome, da (kao goisti 
koncerta sudjeluju i učenici 
Muzičke škole »Ivan  Luka- 
čić« iz Sibepika. Taj nastup 
mladih muzičara treba da dje
luje stimulativno, da bi i čla
novi zbora i djeca u gledali

štu vidjela, što se radom mo
že postići na pojedinom mu
zičkom instrumentu.

Koncert se sastoji od četiri 
samostalne cjeline: prva je 
posvećena 60-godišnjici SKJ, 
SKOJ-a i revolucionarnih sin
dikata, druga dječjoj zborskoj 
pjesmi, treća dječjim  klapa
ma, a četvrta — u povodu 
Međunarodne godine djeteta — 
dječjim pjesmama pojedinih 
naroda svijeta.

Uz zbor i klape »Zdravo 
maleni« te učenike Muzičke 
škole, u koncertu sudjeluju 
kao pratnja na muzičkim in
strumentima djeca (melodika 
i bubanj), te Marija Sekso i 
Zlata Bašić (klavir). Zborom 
dirigira Zlata Bašić. Početak 
koncerta je u 20 sati.

D. G.

Si^benska narodna glazba u danima oslobođenja Šibenika

•  I  # 1  T #

odlikovao Šlkensku olazka
'Sutrašnjom svečanom sjednicom i koncertom, koji je za

kazan za 10,3-0 fu Domu Arm ije, završiijt će se afetivnoeti obilje
žavanja 130-godišnjice Šibenske narodne glazbe. U radnom di
jelu sjednice, u kojem će biti pročitan referat u povodu ovog 
vrijednog jubileja, bit će dodijeljena odliikovanlja koja je dobila 
glazba kao , društvo te pojedini glazbari, za dugogodišnji rad. 
Šibenska narodna glazba, za doprinos širenju muzičke kulture, 
ukazom predsjednika Tita odlikovana je Ordenom zasluga za na
rod sa srebrnim zrakama, a odlikovani su Oiidenom rada, Orde
nom zasluga za narod i Medaljom zasluga za narod i desetorica 
članova toga kulturno-glazbenog društva. , ,

Na sutrašnjoj sjednici, Šibenska narodna glazba će uručiti i 
diplome radnim organizacijama koje su do sada nesebično po
magale ' njen rad. Za pomoć i podršku koju su pružale ovom 
društvu, odlukom Odbora za obilježavanje 130 godišnjice di
plome će dobiti 30 radnih organizacija i ,tri pojedinca, a bit će 
uručene i diplome za aktivnost u Glazbi 150 i trojici članova, 
od kojih su četrdeset osmorica i danas aktivni glazbari.'

U drugom dijelu svečane sjednice nastupit će uz slavljenika, 
Šibensku narodnu glazbu, (klapa »Veterani«, zaitim prijaJteljlska 
Limena glazba iz Trogira, te bivši član glazbe, a današnji emi
nentni muzičar Arsen Dedić, također i jedan od dobitnika od
likovanja, uz klavirsku pratnju Stjepana Mihaljinca. .

IZ J F D - a
PR V A  KONFERENCIJA 

Z A  ŠTAM PU

- Početkom tjedna, na prvoj 
ovogodišnjoj konferenciji za 
štampu, našli su se predstav
nici Jugoslavenskog festivala 
djeteta sa predstavnicima ši
benskog Aktiva novinara, od
nosno novinarima koji će za 
svoje novinske i radio redak
cije izvještavati s ovogodišnje 
manifestacije. Dogovoren je  na 
čin na koji će domaći novina
ri surađivati sa festivalskim 
službama, te na koji će način 
pojedina glasila pratiti tok 
Festivala. Sto se tiče cjelokup
nog informiranja javnosti, i 
ove će godine biti organizira
na- posebna press služba, u ko 
joj će novinari'svih  jugosla
venskih i stranih sredstava 
informiranja moći dobiti sve 
informacije vezane za Festi
val. Ista će služba izdavati i 
uobičajeni festivalski bilten.

Na spomenutoj konferenciji 
za štampu direktor festivala 
Drago Putniković, predsjednik 
Festivalskog vijeća Vinko Gu- 
berina i rukovodilac Festivala 
Ante Pulić upoznali su šiben
ske novinare sa detaljnim pro 
gramom i nizom zanim ljivo
sti vezanih za 19. JFD. Među 
120 programa, koliko će ih u- 
kupno biti izvedeno od 23. lip 
nja do 7. srpnja, naći će se 
i nekoliko onih koje karakte
rizira međunarodni karakter. 
Osim inozemnih programa ko
ji su uvršteni u službeni dio 
Festivale, bit će otvorena i 
Međunarodna izložba plakata 
kazališta za djecu, na kojoj

će Jugoslavija biti zastuplje
na sa plakatima gotovo svih 
svojih kazališta za djecu. Na 
međunarodnom nivou je i iz
ložba likovnih radova djece iz 
čitavog svijeta, te nekoliko 
skupova koji će se za vrije
me Festivala održavati u na
šem gradu. Rad Festivala 
pratit će predstavnici među
narodne oiTgan'izacije ASSI- 
T E J , a  sastat će se a Izivr- 
šni odbor UNIM E koji će pra
titi otvaranja kazališta luta
ka. ,

O RG ANIZIRAN 
BO R AVAK  DJECE 
ZA  VRIJEME JFD

Kako bi ovogodišnji Festi
val pratio što veći broj one 
djece koja nisu iz Šibenika, 
direkcija Festivala potrudila 
se oko organizacije boravka 
djece iz drugih krajeva naše 
zemlje, te djece naših radni
ka iz -inozemstva. Tako je u- 
pućeno pismo svim novinskim 
i RTV  kućama u našoj zem
lji kojim se traži da na Fe
stival upute svu djecu nagra
đenu na natječajima koje or
ganiziraju sredstva javnog ko 
municiranja.

Sto se tiče dolaska na Fe
stival djece naših radnika ko
ji se nalaze na privremenom 
radu u inozemstvu, saznali 
smo da će ove godine za vri
jeme JFD u našem gradu bo
raviti djeca radnika iz Šved-’ 
sike, Savezne Re(puibiLikeNjema 
čke i Austrije, te djeca nekih 
naših nacionalnih manjina iz 
susjednih zemalja.

I f
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ČEDO PO LAK: SPREMNI II RUJNU

Neuspjeh elitnih »Krkinih« 
posada na Prvomajskoj bled- 
skoj regati — četverac »-sa« 
odustao je, dok je osmerac bio 
osmi — odjeknuo je zaista 
neugodno među šibenslkim 
prijateljima sporta. Duhovi su 
uzbuđeni ponajviše zbog opa
snosti da ;kttikaši ne budu među 
izabranim posadama na 8. me 
diteranskim igrama u Zatonu.

— Rezultati iz Bleda djelo
vali su šok^tno. na klupsko 
vodstvo — priznaje predsjed
nik »-Krke« Čedo Polak. Mi 
smo se, istina, pribojavali e- 
ventualnog neuspjeha, no vje
rovali smo da će iskustvo, po
gotovu kad je riječ o četver- 
cu s kormilarom, pomoći na
šim veslačima na putu do 1. 
mjesta. Međutim, kao i sva
ki debakl, i ovaj ima svojih 
korisnih stvari. Svi smo se 
pomalo spustili na zemlju. I 
veslači i uprava. Shvatili smo 
da valja »zapeti«'. To se po

sebno osjetilo kod veslača na 
treningu.

Mnoge slabosti u radu kluba 
izašle su ovih nada na vi
djelo?
— Tako je to. Kad se po

stižu rezultati, nitko i ne pi
ta za slabosti. No, čim se do
godi neuspjeh sličan bled- 
skom, traže se uzroci, koji do
brim dijelom to i nisu. Lk>- 
gično je da klub kao što je 
naš, koji odgaja vrhunske ve
slače, mora imati problema. 
No, smjelo tvrdim kako nije
dan od njih nije nerješiv, te 
da su često u izjavama poje
dinaca i predimenzionirani.

^nači li to da će biti rije- 
šeme one famozne hrana- 
rine?
— Sva financijska obećanja 

uprave spram veslača ostva
rena &u još prije Bleda. Mi
slim da bi naši veslači treba
li, ipak, biti strpljiviji. Ama
terski sportski radnici iiziuipra'-

ve (bore se da im osiguraju do
datni i zaslužen sport&M di
nar, no u tim nastojanjima je 
teško poštovati i neke fiksne 
rokove.

Vratimo se konkretnim pro
blemima posada. Na Bledu 
se, kažu, puno osjetilo od
sustvo Despota...
— Ivo Despot je iskusan ve

slač i sjajan borac, kakav za
ista treba četvercu. Shvativši 
sve razloge njegova apstini- 
ranja, ja sam s njim razgo
varao ljudski, drugarski. Is
todobno, obavljeni su i raz
govori s isto tako kvalitetnim 
veslačem Zdravkom Gracinom, 
koji je također prestao vjež
bati. Uprava je spremna u- 
dovoljiti njihovim zahtjevima. 
Njihove organizacije udruže
nog rada oslobodit će ih oba
veza u vrijeme treninga. Na 
potezu su, dakle, on i...

Vi, očito, mislite da će biti 
sve u redu?
— Zašto ne? Uvjeren sam 

da će se prvi rezultati ozbilj
nijeg rada i konsolidiranja vi
djeti već u lipnju na prven
stvu Hrvatske u Zatonu.

A hoće li četverac zaveslati 
na MIS-u?
— Imamo dovoljno kvalitet

nih veslača da bismo nastupi
li u rujnu u Zatonu. No, koji 
će to biti čamac i u kom sa
stavu, to ne znam!
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Split 1979

Četverac »K rke«

Ra^gouor s M. Paićem

Glazbena dobro
došlica gostima

Komisija za ceremonijal ši
benskog odbora MIS-a djeluje 
još od siječnja ove godine. 
Projekt rada komisije već je 
razmotren na 6. sjednici Od
bora. On je i tema našeg raz
govora s Markom Paićem, 
predsjednikom komisije.

— Sa ceremonijalnim sveča
nostima mi ćemo početi već 
15. rujna, na sam dan ©stvara
nja 8. mediteranskih igara u 
Splitu. Nakon tog svečanog 
čina na šibenskoj Poljani »sli
ti« će se bakljada iz četiri 
pravca, koji simboliziraju če
tiri strane Sredozemlja.

Na Poljani će se, inače, do
gađati dosta toga?
— Pa, to je logično, sredi

šte je grada, pa i svih zbiva
nja. Tamo će biti postavljen 
veliki pano s kartom Sredo
zemlja, Svaka će pojedina re
prezentacija prilikom dolaska 
u Šibenik stići autobusom na 
Poljanu, gdje će glazba svi
rati himnu te zemlje, a isto
dobno će se na panou paliti 
žaruljica, koja označava nje
zin, glavni grad.

Šibenik će imati svoje otva
ranje Igara?
— Otvaranje i zatvaranje. 

Iako još nije definirano, gdje 
će te svečanosti biti obavlje
ne, ■'■jerojatno je da će to biti 
pred Gradskom vijećnicom. 
Otvaranje će biti znatno skrom 
nije negoli ono u Splitu, ali 
ćemo mu nastojati dati naš, 
šibenski »timbar«. Zastava I- 
gara stići će morem u tuljku. 
Prije samog otvaranja razvit 
će je pripadnici JRM. Po za- 
itvaranou zastava će biiti odne- 
sê na u prostorije Organizacio
nog odbora.

Zamisli su tu. No, predstoji 
njihovo ostvarenje. Ima U 
teškoća?

— Za sada nema, no sigur
no će ih biti. Prije svega fi
nancijskih, jer sve troškove 
snosi, praktički, šibenski od
bor.

A  kadrovi?
— Oslonit ćemo se na do

maće, šibenske snage. I u po
gledu scenarista i režisera. 
Prijedlog je da ovu drugu 
funkćiju obavlja Mate Relja.

K A M E R O M  N A  
GRADILIŠTU M l$ -a
Radovi na objektima šibenskog dijela 8. mediteranskih 

igara provode se bez zastoja. Tempo izgradnje u Zatonu je 
Čak nešto brži od planiranih rokova, U posljednje vrijeme 
ubrzani su i poslovi na Subičevcu, Naš /ofo-reporter je ka
merom zabilježio koliko su djelotvorni radnici splitskog 
»Lavčevića« i šibenske »Izgradnje«,

lUlS SAZNAJE

O stanju i pripremama za 
održavanje dijela Osmih me
diteranskih igara u Šibeniku 
raspravljao je prošli tjedan 
SIZ za fizičku kulturu. Ista 
informacija razmotrena je na 
zajedničkoj sjednici stHh vije, 
ća Općinske skupštine.

Postoji opasnost da se u ši
benskoj polufinalnoj skupini 
nogometnog turnira natječu 
samo dvije reprezentacije. Me 
diteranska selekcija Italije, 
prema posljednjim informaci
jama, neće sudjelovati.

U pripremama ẑa M lS sa
činjen je i  projekt za uređe
nje grada, vrijedan 10 mili
juna dinara. Na ovom projek
tu angažirala su se komunal
na poduzeća, kao i primjere
ne samoupravne interesne za
jednice. Projekt će se ostva
rivati u dvije faze: jedna do 
Festivala djeteta, a druga do 
MIS-a.

Sportska ambulanta sasto
jat će se od nekoliko punkto
va. Središnji bi trebao biti u 
sportsko-rekreacijskom cent
ru u »Solarisu«.

000

u izgradnji hangara u uvali Dobri Dolac završeni su svi 
grubi radovi. Nedavno se, pak, počelo s unutrašnjim uređe
njem objekta, u koji je, prema prvoj procjeni, trebalo utro
šiti 9 milijuna i 89 tisuća dinara. No, sada je već utvrđeno 
da će se za naknadne i nepredviđene radove investirati 
daljnjih 4 milijuna.

■

Brojni izvjestitelji iz mediteraTiskih zemalja pratit će 
nadmetanje veslača i kajakaša iz ranije izgrađenog objekta, 
koji će biti samo dotjeran za međunarodna natjecanja. Cilj., 
na kućica bit će, međutim, pomaknuta za 6 metara prema 
Zatonu. Razlog tome jest, meko tlo na mjestu, gdje je ra
nije bila planirana.

Novi klupski dom »Šibenika« na Suhićevcu bit će zavr
šen na vrijeme. Tako barem tvrde članovi Komisije za iz
gradnju objekata. Osim klupskih prostorija, u njemu će, biti 
smještene i svlačionice. Istodobno, natkrit će se i dio zapad
nog gledališta (oko 400 mjesta). Cijeli stadion »Rade Kon- 
ćar« zaokružit će se izgradnjom pomoćnog igrališta i istoč
nog gledališta, za što je potrebno daljnijh 6 milijuna dinara.

Tekst: I. Mikuličin Snimci: V. Polić



UM JESTO  Če s t i t k e  —  iz tehničkih razloga nisTno stigli 
i  slikom obilježiti nedavno slavlje mladih vaterpolista »So la - 
risa«, koji su po drugi put uzastopce osvo jili K up Jugoslavije.

Pulen i trenera Danka Jerkovića naknadno su pozirali na
šem fotoreporteru V. Poliću. U  , sredini slike kapetan momčadi 
Zoran Radovčić, drži dragocjeni pokal.

SPORTSKI VIKEND
Subota, 12. svibnja

Dvorana »I. L. R IBARA-« u 17.30 sati: 
D A LM A N A D A  —  LO K O M O TIV A  (Mostar)

Nedjelja, 13. svibnja

STADION »RADE KONCAR«: u 1630 sati: 
ŠIBE NIK  —  M E TALAC

stiže Kiš
Novim  trenerom vaterpolista 

.»Solarisa« postat će poznati 
mađarski stručnjak i bivši de- 
prezentativac Ervin Kiš. O to
me je s njim  postignut kona
čan dogovor. On bi trebao po
četi s radom krajem ovog 
mjeseca.

Uprava »Solarisa« pozdravi
la je  zamisao o osnivanju pr
ve >->-A-« i »B «  vaterpolske sa
vezne lige s ukupno 16 novih 
članova. Šibenski vaterpolski 
raidinii'oi uivjerenii bu da talkav 
sistem pruža veće mogućno
sti za razvoj klubovima, koji 
su dosad' imali .stalnu selidbu 
na relaciji prva —  druga liga.

U novoj sezoni »Solaris« će 
biti jači nego lani za dvojicu 
svojih igrača, koji su se po
novno aktivirali. R iječ je  o 
Tomislavu Niniću, koji je  bio 
u JNA i Damini Krstačiću, 
koji je  htio pristupiti »Prim o
rju«.

Ovog mjeseca u »Solarisu« 
ćemo ipak gledati prvoligaške 
utakmice. Svoje prvenstvene 
susrete tamo će kap domaćini 
igrati biogradski TM B i split
ski »M ornar«.

Od nedjelje do nedjelje

DERBI IMA 
ŠEBIĆEVCE
Nadmetanje dubrovačkih i 

šibenskih nogometaša na »d v i
je  ploče« završilo je  bodovnim 
skorom od 3:1 u korist južnja- 
ka, no šibenski su prijatelji 
nogometa nakon nedjelje, i- 
pak, m irniji i zadovoljniji.

—  Mislim  da smo na naj
boljem  putiu da osvojimo to
liko priželjkivano 7. mjesto —  
tvrdi Željko Maretić, koji je  
protiv GOSK-a opet zaigrao. 
Naravno, uz uvjet da se sad 
ne opustimo. Ako uspijemo 
m irnije ću u Arm iju!

Na Lapadu smo igrali do
bro?

— Igrali smo u grču, zbog 
imperativa uspjeha. No, posao 
nam je bio olakšan vrlo ko
rektnom igrom Dubrovčana.

I  u nedjelju će biti fer-nad- 
metanje?

— Sigurno. Uostalom, takva 
je  bila prva utakmica u Cr
nici, koju je  »M eta lac« igrao 
korektno i borbeno, a mi v r
lo slabo. Ovaj put ćemo im se 
vjerujem revanširat! kvalitet

nim nogometom i pobjedom. 
Uostalom, svaki bi drukčiji 
ishod bio fatalan ■ za nas, pa 
i šibenski nogomet u cjelini.

Kapetan »M eta lca« Frane 
Grubišić prošlonedjeljnu je  
utakmicu protiv »Juga« gle
dao s malih drvenih tribina 
iza sjevernog gola. I »grizao « 
se, što ne može pomoći. Oz
ljedu iz Delnica još nije sa
nirao.

—  Sudac nas je  »uništio«. 
Da nije isključio Nadovezu, 
bili bismo pobijedili »Jug« i 
tako pomogli »Šibeniku«.

U nedjelju ćete zaigrati na 
Subićevcu?

—  Vjerujem da hoću, ali 
ne vjerujem  u mogućnost na
šeg uspjeha.

NEZADOVOLJNI
STOLNOTENISAČI

Dobra organizacija Republi
čkog momčadskog prvenstva 
za pionire zagorčena je  šiben
skim stolnoteniskim radnici
ma u zadnji čas. U posljed
njem susretu protiv posljed- 
njeplasirane »P u lo « pioniri 
»G ^ eb a « izgubili su neočeki
vano, a time ispustili i soli
dno, 4. mjesto.

— Vjerujem da bismo do
bili taj susret da mladi Be- 
lamarić n ije dekoncentriran 
prijevremenim ulaskom na 
parket rukometašica, koje su 
se prije završetka stolnoteni
skog turnira počele priprema
ti za svoju utakmicu. Bilo je 
to kod rezultata 4:3 za Pulja- 
ne, kada je  Belamarić već do
bio prvi set, a u drugom vo
dio sa 18:11...

Ostali članovi klupskog vod 
stva slažu se s Vuletićem, no 
ne misle da je  spomenuti tre
nutak bio presudan: — Naši 
su dječaci igrali slabije nego 
inače. Jedino je  Damir Cular 
opravdao očekivanja.

RezuJjtati: Galeb —  Pre- 
mium (Bosanski Brod) 5:1, 
Bagat — Galeb 5:0, Vara
ždin —  Galeb 5:2, Galeb 
— Lokomotiva (Vinkovci) 
0:5, Duga Resa — Galeb 
4:5, Galeb — Pula 3:5.

Konačni poredak: 1. Lo 
komotiva, 2. Varaždin 10,
3. Bagat 8, 4. Duga Resa
4, 5. Galeb 4, 6. Premium 
2, 7. Pula 2 boda.

Galeb. D. Čular, S. Ka- 
rađole, Belamarić.

HRVATSKA NOGOMETNA LIGA — 
JUG — 21. KOLO

ŠIBENIK — JADRAN (KS) 3:0 
ŠIBENIK — Stadion »Rade Kon- 

čar«. Gledalaca oko 500. Sudac: Far- 
kaš iz Belog Manastira. Strijelci: 
Ninić u 18, Filipić u 59. (11 m) i 
Milovanović u 77. minuti.
• »ŠIBENIK«: Komić, Dimitrić, Fi- 
litpić, Ninić, Vrcelj, Pandža, Mikuli* 
čić (Jurin), Milovanović (Ljubić) Vu- 
ković, Mrvić, Lakić.

ORIJENT — M ETALAC  4:0 
Poredak: »Šibenik« je osmi sa 22 

boda ,dok je »Metalac« dvanaesti sa 
10 bodova.

HRVATSKA NOGOMETNA LIGA 
— JUG — 22. KOLO

GOSK —  ŠIBENIK 2:2 
DUBROVNIK — Igralište na La

padu. Gledalaca 300. Sudac: šimić 
iz Valpova. Strijelci: Kurtela u 50. 
i Begović u 81. minuti za GOSK, a 
Maretić u 76. i Vuković u 80. mi
nuti za »Šibenik«.

»ŠIBENIK«: Komić, Dimitrić. Fi- 
li'pić. Pandža, Vrcelj, Ninić, Miku- 
ličić (Ljubić), Milovanović, Mrvić, 
Vuković.

M E TALAC  — JUG 1:2 
ŠIBENIK — Igralište »Metalca« 

u Crnici. Gledalaca oko 3(X). Sudac: 
Krznar iz Zaboka. Strijelci: Domić 
u 50. i 80. minuti za »Jug«, a Morić 
u 11. minuti (11 m) za »Metalac«.

»METALAC«: Gović, Zivković, Kro- 
nja, Erceg, Nadoveza, Protić, Ju- 
naković, Jakšić, Jajac, Morić, Po-. 
stulović (Škugor).

Poredak: »Šibenik« je sedmi sa 
23 boda, dok je »Metalac« dvanae
sti sa 10 bodova.

HRVATSKA RUKOMETNA LIGA — 
JUG — 18. KOLO (MUŠKARCI)

M E TALAC  —  TRO G IR 25:23 
ŠIBENIK — Sportska dvorana »I. 

L. Ribar«. Gledalaca oko 200. Suci: 
Kožul i Gruber (Split).

LIG A Š K I S EM A FO R
»METALAC«: Jurić, Kinkela 2, 

Cvjetković 6, Bačić 1, Karega, Kur- 
taj 1, Periša 9, Krnić, Miliša 2, Pa- 
lađa, Tucanović 4, Mitrović.

Poredak: »Olimpija« ie treća sa 28 
bodova, dok je »Metalac« deveti sa 
12 bodova.

HRVATSKA RUKOMETNA LIGA -  
JUG — 17. KOLO (ŽENE)

GALEB — DALM ANADA II 
17:32

ŠIBENIK — Sportska dvorana »I. 
L. Ribar«. Gledalaca 100. Siici: Bu- 
kić i Cinotti (Šibenik).

»GALEB«: Pralija, Celić 4, čuka 4, 
l^avasović 4, Ercegović, Srdarev, 
Skroza 2, Mrčela 2, Sučić 1, Vr- 
cić 1, Polegubić.

O LIM PIJA  — PIONIRKA 7:18 
VODICE ' — Igralište »Olimpije«. 

Gledalaca oko 50. Suci: Livaać i 
Mičić (Zadar).

»OLIMPIJA«: D. šprljan, Latin 3, 
D. Roca 2, A. Roca, K. Šprljan 1, 
Juričev, Sladoljev 1, Alfirev.

Poredak: »Galeb« je  četvrti sa 14 
bodova, dok je »Olimpija«. šesta sa 
5 bodova.

ŠIBENSKI NOGOMETNI SAVEZ 
Rezultati 15. kola: DOŠK — Alu

minij 2:1, Polet — Borac 0:5, Raz
vitak — Vodice 3:2 i SOSK — Kri- 
čke 5:2.

Vodi »Rudar« sa 21 bodom ispred 
DOšK-a sa 18.

MEĐUOPCINSKA LIGA ZA 
KOŠARKAŠE

Rezultati 1. kola: Komatar — Ra- 
slina 66'M, Mareta — MTRZ 95:62, 
Zaton — Ražine 81:55 i Šibenik II 
— Primošten 84:69.

r
Komisija za rad i radne odnose radne organizacije 

»D AN E  RONCEVIC« poduzeća za metalne konstrukcije, 
viinairsku <^emiu i zainaltstke meftailne raidove u građevi
narstvu, Šibenik,. Brodarica bb, na temelju odluke ra
dničkog savjeta sa sjednice održane dan 8. V 1979. 
godine,

o b j a v l j u j e

n a t j e č a j
za, poslove i zadatke rukovodioca privredno računskog 
sektora radne organizacije —  sa posebnim ovlaštenjima 
i odgovornostima.

(1 izvršilac rada)

Kandidati za ove poslove i zadatke, pored općih 
uvjeta, moraju ispunjavati i slijedeće posebne uvjete 
i to:

— Visoka s.tručna sprema ekonomskog smjera sa 
2 godine radnog iskustva, ili,

— Viša stručna sprema ekonomskog smjera sa 
4 godine radnog iskustva, ili,

— Srednja stručna sprema ekonomskog smjera sa 
. 5 godina radnog iskustva.

Pokusni rad 50 dana.
Zasnivanje radnog odnosa u udruženom radu na 

neodređeno vrijeme.
Rok za podnošenje ponuda u javnom natječaju je 

15 dana, računajući od dana objavljivanja u sredstvima 
javnog informiranja (SiBENSKI LIST i SLOBODNA 
D ALM ACIJA ).

Uz ponudu kandidati moraju podnijeti dokaz struč
ne spreme i radnog iskustva.

Ponude kandidata bez traženih dokaza neće se uze
ti u obzir.

Obavezne moralne, političke i organizatorske kva
litete.

Osobni dohodak prema odredbama Samoupravnog 
sporazuma o osnovama i mjerilima za raspoređivanje 
sredstava za osobne dohotke radnika radne organiza
cije. Dvosoban stan osiguran.

Ponude kandidata s odgovarajućim dokazima struč
ne spreme i radnog iskustva dostavljaju se na adresu:

»D AN E  RONCEVIC«, Šibenik, Brodarica bb —• 
KO M ISIJA Z A  RAD I RADNE ODNOSE.

J



Savjetovanje kirurga Slovenije i Hrvatske

250 stručnjaka
Kirurški odjel šibenskog Me

dicinskog centra bio je ovog 
tjedna (od 10—13. svibnja) do
maćin dvadeseitag onlteirsetocij- 
skog sastanka Slovenskog li
ječničkog društva i Kirurške 
sekcije Zbora liječnika Hrvat-

POVEZIVANJE
DALMATINSKE

ZAGONE
Asfaltiran je preostali dio 

ceste Đevrske —  Bribirske 
Mostine u dužini od 3,5 km 
u predjelu Planičnik. Na taj 
način su asfaltom spojene dvi
je susjedne općine Knin i Ši
benik. Veliki broj prometnica 
u Dalmatinskoj zagori asfalti
ran je u posljednje vrijeme, 
ili je u toku njihovo uređiva
nje. Radove je uspješno obavi
lo »Poduzeće za. ceste« iz Ši
benika.

R. T.

ske. Savjetovanje, kojem je pri 
sustvovao i prof. dr Borislav 
Vujadinović, predsjednik pred
sjedništva Udruženja kirurga 
Jugoslavije, pozdravio je, u 
ko'ngresnoj dvorani Solariiso- 
va hotela »Ivan «, predsjednik 
Skupštine općine Šibenik, inž. 
Vinko Guberina.

Ovaj znanstveni skup okupio 
je oko 250 stručnjaka s pod
ručja kirurgije Hrvatske i Slo
venije koji su, tokom trodnev
nog rada raspravljali o dvjema 
osnovnim temama: o infekcija
ma u kirurgiji i o kirurškim 
problemima ileusa (zapletaja 
crijeva), kao i o nizu slobodno 
odabranih tema iz prakse ki
rurgije naših klinika, bolnica i 
kirurških odjeljenja. Tokom 
savjetovanja, uz prikazivanje 
filmova, podneseno je više od 
150 informacija i referata. Or
ganizirana je, također izložba 
nekih proizvoda nekoliko do
maćih farmaceutskih firm i s 
posebnim odjelom instrumena
ta i pomagala za ortopedsku 
kirurgiju firme »Interplanta 
IP «  iz Linka.

B. K.

Aerodrom SUNTURIST, radna organizacija za aero- 
dromske i turističke usluge OOUR SUNTU RIST Zadar

raspisuje

n a t f e č a j
za obavljanje poslova i radnih zadataka na određeno 
vrijeme — sezonski poslovi.

1) recepcionar — mijenjač deviza u poslovnici Vodice 
1 izvršilae

2) vodič animator u poslovnici Vodice — 1 izvršilae

3) predstavnik za »Solaris« — 1 izvršilae 

uvjeti:
ad 1) SSS i poznavanje, njemačkog jezika 
ad 2) VŠS i poznavanje njemačkog jezika 
ad 3) VŠS, Viša ekonomska, Viša turistička škola 

i poznavanje njemačkog jezika

Natječaj je otvoren 8 dana od dana objavljivanja. 
Molbe dostaviti na adresu

Aerodrom Sunturist 
57000 Zadar 
OOUR Sunturist

r

J A V N A  Z A H V A L A

U želji da obuhvatimo većinu pijenjenih osoba, 
prijatelja, znanaca i rodbine koji nisu dopustili da 
ostanemo sami u vlastitom bolu kad je naš paremili

NIKOLA LOVRIĆ — CAPARIN

nakon kratke i teške bolesti preminuo i bio ispra
ćen na mjesno groblje u Rogoznici — ovim izr^a- 
vamo naše poštovanje, ljubav i zahvalnost svima 
koji su nam pomogli da lakše podnesemo teški ra
stanak. Među tolikim dojmovima koji pobuđuju u 
našim mislima taj bolni trenutak — posebno se is
tiče ljudsko suosjećanije koje smo doživjeli i svijest 
da nam je dragi pokojnik ostavio plodove vlastita 
iskustva.

Njegov lik i životni put tirajno zadržavamo u 
svojim srcima sa zahvalnošću.

Ožalošćena obitelj LOVRIC-CAPARIN 
P a r t i z a n s k a  4 

Š I B E N I K

Obuka
rezervnih
starješina

Kako smo obaviješteni u 
Općinskoj konferenciji Saveza 
rezervnih vojnih starješina, o- 
buka starješina se provodi 
prema planu. Najveći dio o- 
buke održava se u osnovnim 
organizacijama Saveza rezerv
nih vojnih starješina, što je 
novost spram dosadašnjeg na
čina rada. Tako je  prošlog 
mjeseca u 25 osnovnih orga
nizacija izvođena politička i 
stručna obuka kojoj su, pored 
rezervnih starješina, na ini
cijativu omladinskih organi
zacija, prisustvovali i mladi. 
Obuka če se nastaviti istim 
tempom ovoga mjeseca. Ta
ko je u nedjelju u osnovnim 
organizacijama u Primoštenu, 
Tijesnu, Vodicama i u šest 
prigradskih osnovnih organi
zacija izvođena politička i 
stručna nastava. U nastavi su 
korištena stručna pomagala, a 
prikazani su i nastavni film o
vi.

M. R.

Savjeti
kozmetlčarke

•  Ako vam je kosa masna:
Skuhajte lišće od koprive. Proci

jedile i dodajte jednu kolUHnu ri- 
cinusova ulja. Dvaput tjedno namor 
iite  tjeme. Ujutro operite glavu.

•  Kada operem kosu nema nika
kvog sjaja. Sto da upotrebim da bi 
mi kosa bila sjajna.

U potrebite Hicu limunova soka, u- 
bacite u posudu vode. Promiješajte. 
To je izvrsno sredstvo za ispiranje 
kose. Daje jo j sjaj i svjetinu. Ako 
pak telite dati ^ s i  određenu boju 
sjaja u svakoj prodavaonici može
te uzeti »Eho ton*. On je izvrsno 
sredstvo koje daje sjaj i učvršćuje 
kosu. Pri kupovini »Eho tona* tre
bate pripaziti da uzmete broj koji 
odgovara vašim vlasima.

•  Kosa mi je toliko slaba da mi 
kroz nju uši vire. Kakvim bih je 
sredstvom mogla ojačati?

Nabavite korijen orahova stabla, 
i to, sada u proljeće kada izbijaju 
sokovi. Na taj dio stavite posudu 
(bocu) i zagrnite zemljom, ali tako 
đa se posuđa ne natruni. Kada se 
napuni sokom iz iile, korijen se 
opet zatrpa. Tim sokom kotu glave 
treba dobro trljati i prstima masi
rati. Svakih sedam dana kosa se 
ispire, jer se umasni. Već posWe 
kraćeg vremena kosa će vam ojača
ti.

•  Imam jako gnojne bubuljice ne 
samo po licu, vec na ramenima, 
grudnom košu i po tijelu. Koža mi 
je sva šarena puna nekakvih fleka 
i mrlja.

Bubuljice su odlika mladih osoba. 
Ispoljavaju se kod nekih osoba dok 
ne uđu u pubertet. Cim nastaje zre
lija mladost one se obično povuku. 
Menstruacijski ciklus obično pogor
šava stanje. Ako na licu imate mrlja, 
fleke i pjege preporučujemo »M.ilg-f* 
kremu samo za noć, a za dan 
»Milg‘ Vit* kremu, koja je  izvrsna 
podloga' za, puder. Za čišćenje lica 
milg-bađemovu mliječnu kremu — 
emulziju koja izvrsno hidrira i 
sprečava bore lica.

Pripremila: Edita DESNICA

Obavijest
IZ AMD »ŠIBENIK«

Obavještavaju se članovi 
društva i ostali vlasnici mo
tornih vozila da je Auto-moto 
društvo u svom servisu proši
rilo svoju djelatnost u pruža
nju usluga.
O b a v l j a m o :

ručno pranje kola, zatim 
pranje motora naftom, šam
ponom i toplom vodom, te
stiranje motora, mjerenje 
ispušnih plinova i podeša
vanje motora, kao sve ma
nje popravke na putničkim 
vozilima.

Koristite naše usluge, svakog 
dana od 6 do 19 sati.,

r

S IZ za zapošljavanfe

Traže se radnici
1. TVORNICA ELEKTRODA I FEROLEGURA —  

ŠIBENIK
— radioničko montažni mehaničar

(V K V  mehaničar sa tri mjeseca staža u struci)
— varioca za plinsko varenje

(V K V  autogeni varilac sa tri mjeseca rada u 
• struci)

— radioničko montažni bravar.
(K V  bravar)
Rok oglasa do 17. V 1979.

2. MEDICINSKI CENTAR — ŠIBENIK
— medicinska sestra na određeno vrijeme u službi 

prijemne ambulante
(srednja medicinska škola)

— kućna pomoćnica na određeno vrijeme 
(N K V  radnik)

— kuhar u službi prehrane 
(K V  kuhar)

— vozač u tehničkoj službi 
Rok oglasa do 23. V  1979.

3. RADNA ORGANIZACIJA ZA  GRAĐEVINSKE  
I KOM UNALNE POSLOVE »VODICE« — VODICE
— rukovodilac izgradnje objekata

(viša građevinska škola visokogradnje, SSS teh
nička škola, tri godine radnog iskustva i položen 
stručni ispit)

— četiri K V  zidara
(škola za K V  zidare i jedna godina radnog 
iskustva)

— dva K V  tesara
(škola za K V  tesare i jedna godina radnog 
iskustva)

— šest N K V  građevinskih radnika
— četiri čistača ulica
— dva čistača WC-a

(N K V  radnik sa ili bez osnovne škole)
Rok oglasa do 21. V  1979.
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VODORAVNO: 1. Vrsta ukrasne biljke (množ.), 5. Dubleri 
glavnim glumcima u opasnim scenama, 11. Nalog psu đa donese 
tovinu, 16. Trgovac starom robom, staretinar, 17. Drvena sedla, 
19. Sovjetska luka na Crnom moru, 20, Leoihe, 22. Ime zagr. 
glumice Karič, 23. Kem. znak za platinu, 24. Drage volje, 25. 
Najrasprostranjenija biljka, 27. Zmijski car, udav, 28. Konji, 29. 
Selidbe, 3Q. Talijanska luka na Jadranu, 31. Inicijali slovenskog 
pisca (Kralj Betajnove), 32. Kratica za »atraktivan«, 33. Doputo
vati, stići (po talijanskom), 35. Ime glumice Kolesar, 37, Izazi
vanje, 38. Dugačke krive sablje, 41. ^avni grad Čilea, 42. Lije
čenje, kod kojeg se bolest s jediiog dijela tijela prenosi na dragi 
dio tijela, 43. Naša glumica, Inge (Vlak bez voznog reda).

OKOMITO: 1. Uklanjanje > spolnih žlijezda, škopljenje, 2. 
Sprave, 3. Stari selilački narod, 4. Jedna od grčkih muza, 6. 
Prvak, 7. Troznamenkasti broj, 8. Mrtva tijela, lešine, 9. Cir- 
kusno borilište, 10. Žensko ime, 11. Grčko slovo, 12. Egipatski 
bog sunca, 13. Nadražujući, onaj koji izaziva življu djelatnost, 
15. Prost broj, 18. Ustanova za zajednički život umnika u ne
kom odgojnom zavodu, 21. Hercegovac, 23. Procenti, 26. Grubo 
seljačko sukno, 27. Država u Južnoj Americi, 29. Vrlo stroga 
disciplina, 30. MaterUe, 32. Stanovnik najvećeg poluotoka na 
svijetu, 34. Pozadi, 35̂ . Japanski car, tvorac modernog Japana, 
36. Vrsta amer. kukavice, 39. Apostrofirani veznik, 40. Uzvik.

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ  PROŠLOG BROJA:
VODORAVNO: Stradivari, travar, mek, Rabar, kosa, Ivan, ga

rav, nat, Dara, i, ar, pojilac, IKOM, tata, ocat, Gana, papirus, 
KS, o, Isak, bit, šaraj, lava, umak, pirat, mit, Torino, inicijator.

Lj. JELOVCIC



SUBOTA, 12. V  1979.
14,02 — Pop-rok vremeplov, 14,30

— Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
15,30 — Jugotonov ekspres, 16,00 —

ogl
snik, podsjetnik, odjava.

NEDJEUA, 13. V 1979.

i

9,02 — Tjedna kronika, 9,15 — 
Reklame ,10,00 — Pop-mozaik, 11,30 
— Čestitke i želje sluš^aca.

PONEDJELJAK, 14. V 1979.
»

14,02 — Glazbeni koktel, 14,30 — 
Dnevnik, 14,40 — Reklame, 15,00 — 
Dnevne novosti Radio-Zagreba, 15,30
— Pjesme i igre naših naroda, 16,00
— Vijesti, 16,02 — Time-out, 16,55 — 
Mali oglasnik, podsjetnik, odjava. !  ■ » '

UTORAK, 15. V 1979.
14,02 — Nove ploče u prodavaoni

cama, 14,30 — Dnevnik, 14,40 — Re
klame, 15,00 — Dnevne novosti Ra- 
dio=-Zagreba, 15,30 — Nekad popu
larno, 16,00 — Vtiesti, 16,02 — Če
stitke i želje slušalaca, 16,30 — U 
zabavnom tonu, 16,55 — Mali ogla
snik, podsjetnik, odjava.

SRIJEDA, 16. V 1979.
14,02 — Jazz-club, 14,^ — Dnev

nik, 14,40 — Reklame, 15,00 — Dnev
ne novosti Radio-Zagreba, 15,30 — 
Nastupaju instrumentalni sastavi.
16,00 — Vijesti, 16,02 — Iz  melodije 
u melodiju, 16,55 
podsjetnik, odjava.

Mali oglasnii :

ČETVRTAK, 17. V 1979.
14.02 — Dalmacija u pjesmi, 14^0 

—■ Dnevnik, 14,40 — ReUame, 15,00 
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
1530 — Vedro glazl^no poslijepodne,
16.00 — Vijesti, 16,02 — U zabavnom 
tonu, 16,55 — Mali oglasnik, pod
sjetnik, odjava.

PETAK, 18. V 1979.
14.02 — U vedrom raspoloženju, 

J4,30 —  Dnevnik, 14,40 —  Reklame,
15.00 — Dnevne novosti Radio-Za- 
greba, 15,30 — Parada domaćih šla
gera, 16,00 — Vijesti, 16,02 — Če
stitke i želje slušalaca, 16,15 — Me
lodije sa LP, 1635 — Mali oglasnik, 
podsjetnik, odjava.

Otkako je  stupila na snagu Odluka o ograničenju 
prometa na našim cestama, gotovo se za polovicu 
smanjio promet u danima u kojima je dopuštena vo
žnja samo onim vozilima Čiji broj registarske tablice 
završava parnim, odnosno neparnim brojem'. Na o- 
vom snimku našeg fotoreportera uhvaćena je jedna 
od posljednjih kolona automobila, neposredno prije 
donošenja te Odluke.

nas
V L A K O V I  

Za Beograd: u 1SA5 sati.

A U T O B U S I
StbeoiBc — Dubrovnik: 2.30, 330, 

435, 5.15, 4.00, <30, 9.15, 10.00, 11.15,
12.00, U.15, 15.10, 2330 sati.

Sibcamk — Rijeka: 430, 6.00, 8.45
930, 9.45, 11.00, 11.45, U.OO, 1430, 
16.40, 18.00, 1930, 20.00, 22.oo, 223o,
23.00, 23.30 sati.

Šibenik — Zagreb: 430, 10.05 (via 
Gospić), 18.00 Rijeka) i u 2030 
sati.

ftibeoik — Ljubljaaa: 1930, 20.00 
sati

ftibeuik — Bihać: 14.00 sati.
Albwik — Ba^ja Luka: 730 i 22.15 

■tti.
Šibenik — Trst: 23.00, 2330 (svikog 

dana), 1 petkom u 22.30 saU.

A V I O N I
SPUT — BEOGRAD: ponedjeljkom 

u 7.55, 1735, 19.05, utorkom u 735, 
11.20, 1630, 1930, 21.05, srijedom u
7.55, U.20, 14.00, četvrtkom u 7.55, 
1120, 19.05, 21.05, petkom u 735,
14.00, 19.30, 21.05, 2125, subotom u
7.55, 17.35, 21.05, 21.10, nedjeljom u
7.55, 1120, 1930, 21.05, 21.10 sati. 

SPLIT — ZAGREB: ponedjeljkom
u 8.10, 11.00, 18.30, utorkom u 8.10,
11.00, 18.30, 20.05. srijedom u 7.10,
11.00, 18.30, četvrtkom u 8.10, 11.00, 
1830, 20.(», petkom u 8.10, 11.00,
18.30, 20.05, subotom u 8.10, 11.00,
11.30, 20.05, nedjeljom u 8.10, 11.00,
18.30, 20.05 sati.

SPLIT — UUBUANA: utorkom u 
8.50, srijedmn u 7.00, petkom u 830, 
subotom u 7.00, nedjeljom u 8.50 
saU.

SPLIT — SKOPUE: srijedom I ne
djeljom u 20.10 sati.

SPLIT — PARIZ: petkom u 16.00

SPLIT «  RIM: utorkom, petkom { 
nedjeljom u 11.05 sati (Od 1. IV 
do 31. X 1979.)

ZADAR — BE(XmAD: svakog da
na u ^.50, a utork(»n i subotom i u 
1035 sati.

ZADAR — ZAGREB: svakog dana 
u 725, a srijedom i u 17.20 sati.

Sezonske linije
SPLIT — BEOGRAD: utorkom u

21.50 i nedjeljom u 17.30 sati (Od 
8. V do 30. X).

SPLIT — DUBROVNIK: nedjeljom 
u 12.35 sati (Od 13. V do 25. X).

SPLIT — MARIBOR: ncdjeliom u 
930 sati (Od 3. VI do 30. DO.

SPLIT — BERLIN: srijedom u
13.40 sati (Od 25. IV do 26. IX), ne
djeljom u 13.40 (Od 1. IV do 21. X).

SPLIT — BUDIMPEŠTA: srijedom 
u 19.15 sati (Od 1. VI do 30. IX).

SPLIT — LONDON: utorkom u
9.05 i 1525 sati (Od 8. V do 30. X).

SPLIT — BEC: subotom u 1330 
sati (od 12. V do 13. X).

SPLIT — VARSAVA: utorkom 1 ne- 
đ^el^m u 10.50 sati (Od 1. VI do

SPLIT — ZURICH: neđj^om  u
8.05 sati (Od 13. V do 21. X).

B R O D O V I  

Bi^e pruge
Za Rijeku: srijedom i subotom u

21.50 sati.

LOKALNE PRUGE

ŠIBENIK—ZLARIN: u 5.30, 9.00,
13.00, 14.45, a srijedom i subotom 
i u 19.00, nedjeljom u 8.30, 9.00,
19.00 i 20.00 sati.

SIBENIK—PRVIĆ LUKA: u 5.30,
9.00, 12.50, 14.45, a srijedom 1 su
botom i u 19.00, nedjeljom u 9.00 
i u 19.00 sati.

ŠIBENIK—PRVIC SEPURINA: u
5.30, 9.00, 12.50, 14.45, a srijedom i 
subotom i u 19.00, nedjeljom u 9.00 
i u 19.00 sati.

ŠIBENIK—OTOK MLADOSTI—KA- 
PRIJE—ŽIRJE: u 13.00, petkom u 
14.45, nedjeljom u 8.30 i u 20.00 sati.

KRETANJE BRODOVA  
SLOBODNE PLOVIDBE  

JA B LA N IC A  —  na putu za 
Veilika Jezera, D IN A R A  — na 
putu za Clewland, SKRAD IN
— u Baltimon^ PR O M INA  — 
u Hsinkangu, ŠIBENIK — na 
putu za Kinu, M URTER —  na 
putu za Constanzu, SUBICE- 
VAC — u Sangaju, K R A PAN J
— u Rotterdamu, KAPR IJE
— na putu za Rize, K R K A  — 
na putu za Šibenik, K O R N AT
— u Veneciji, PRIMOSTEN
— u Ždanovu.

r
ŽIRO-RAČUN ZA 

POMOĆ POSTRADALI- 
MA U CRNOGOR
SKOM PRIMORJU

Predsjedništvo Općin
ske konferencije SSRN 
u Šibeniku otvorilo je 
kod SDK žiro-račun 
broj 34600 - 655 - 58, na 
koji građani, radni lju
di i organizacije udru
ženog rada mogu upla
ćivati novćane priloge u 
korist nastradalog sta
novništva Crnogorskog 
primorja.

V _______ y

KINEMATOGRAFI

ŠIBENIK : američki film  »-Ko
ma na granici smrti-« (do 
13. V),
američki film  »G rof Monte 
Kristo« (od 14. do 15. V), 
američki film  »Hvala bogu, 
danas je petak-« (od 16. do 
22. V).

TE S LA : francuski film  »Svi 
idemo u ra j« (do 14. V), 
američki film  »Tražeći go
spodina Goodbara« (od 15. 
do 20. V).

20. A P R IL : francuski film  »Id i 
mami, tata radi« (do 14. V), 
američki film  »Iskustvo pr
ve ljubavi« (od 15. do 20. 
V).

PRIREDBE

Dom JNA —  Svečana sjedni
ca o 130. obljeitnidi dj^orva- 
nja Šibenske narodne glaz
be (13. V  u 10.30 sati).

—  Gostovanje Pozorišta na 
točkovima. Bernard Shaw 
—Džerb K ilti: »Dragi moj 
lažljivče« (15. V  u 20 sati).

— Koncert zbora i klapa 
»Zdravo maleni« (17. V u 
20 sati).

IZLOŽBE

Muzej grada Šibenika — Stalni 
posftarv (oitvoresno svakog da
na od 10 do 12 i od 18 do 

20 sati, nedjeljom od 10 do 
13 sati).

Dom JNA — izložba crteža i 
grafike Franje Mraza (do 
14. V).

DEŽURNA LJEKARNA

Centralna, Ulica Borisa K i- 
driča bb (do 18. V)

IZ MATIČNOG UREDA  

Rođeni

Dobili kćer:
Slavko i Radojka Tomaše- 

vić, Tomislav Stojić i Marija 
Cipitelo, Mišo i Vjekica Juri- 
šić. Svemir i Danica Morić.

Dobili sina:
Slavenko i  DiijanaiBojira, Stje

pan i Gordana Kusanović, 
Ante i Slavka Sambunjak, Du 
šan i Dragica Perica, Ante i 
Zdravka Labor, Anđelko i 
Stana Petrović, Dine i L ju 
bica Klarin, Boris i Živana 
Milić.

Vjenčani

Vesna Lemac i Željko T i- 
čić, Verica Kovaćić i Tomislav 
Durbešić, Anka Rajčić i Ne
ven Culjak, Zdenka Meić i 
Zvonimir Skroza, Jadranka 
Jurišić i Slobodan Pantelić,

Ivanka Burić i Ante Sučić, A- 
nita Bogdanović i Zdravko 
Kulušić, Vinka Sermek i Bo- 
židar Bratić, Vlasta Juričev - 
Sudac i Zlatomir Vujko, Dar- 
ka Jareb i Ivan Petković, Bo- 
žena StoŠić - i Siniša Maričić, 
Uma Cvitan i Dušan Marić, 
M arija Perišić i Čedo Jelov- 
čić, Lorenta Perkov i Željko 
Brčić, Miranda Kale i Sime 
Benat, Gordana Stojanov i 
Nikša SrŠen, Iskra Caleta-Car 
i Todor Berić, Draga Barano- 
vić i Dane Bral'ić, Maja Dra- 
gičević i Davor Lambaša.

UmrU

Bogde Milovac (33), Lovre 
Prebanda (60), Viče Klarić 
(82), Ante Stupin (85).

' FilAlI [KUASNiK
JEDNOSOBAN namješten stan u 

gradu traži mladi bračni par. Cije
njene ponude na adresu: Dječji vr
tić; Primošten.

MIJENJAM dvosoban stan s ga
ražom u Zaječaru za odgovarajući u 
Šibeniku, Zadru ih Splitu. Informa
cije na telefon 25-277 ili 29-255.

JEDAN ZA DVA. Peterosoban stan 
sa dvije kupaondee i dva WC-a, s 
dvotarifnim mjerilom, mijenjam za 
dva manja. Stan je sada podijeljen 
(jedan trosoban s dnevnim borav
kom). Sve ie pod jednim stanarsldm 
pravom i društveno je vlasništvo. U 
obzir dolazi bilo koji predio grada. 
Informacije na telefon 26-493.

PRODAJEM »Zastavu« 101, karam- 
boliranu, cijelu ili u dijelovima. In
formacije na telefon 2Ž-013, svakog 
dana od 12—20 sati.

PRODAJEM WV 1200 J. odlično 
očuvan. Godina proizvodnje 1976. In
formacije na tdefon 27-742, svakog 
dana od 14—17 sati.

O B A V I J E S T
PRETPLATNICIMA

Pretplatu na »Šiben
ski Ust« slati na žiro- 
-račun
INFORMATIVNOG 
CENTRA ŠIBENIK 

kod SDK.
Broj žiro-računa: 

34600 - 603-976
Uredništvo

. Rješenjeon Republičkog 
sekretarijata za prosvjetu, 
kulturu i fizičku kulturu 
SRH broj 3029̂ 1-1978. »Si- 
benski ^ tc  oslobođen je 
osnovnog poreza na pro
met.

Izdaje:
INFO RM ATIVNI CENTAR 

Direktor: MLADEN RADlC  
Glavni i odgovorni uiednlk: 

DRAGUTIN GRGUREVIĆ 
Tehnički urednik:
Josip Jakovljević 

Uređuje redakolJsU kolegij

L IST  IZLAZI SUBOTOM. Adrese: INFORMATIVNI 
CENTAR, Šibenik. B. Petranoviča 3» tdlefon 2M80. 
Radio Šibenik: P. Gntblšića y  tdL 22-929 #  Adresa 
uredništva »šibesudeog lista«: P. GrubiMća 3, telefon* 
29-929 •  PRETPLATA za Ust: za SFRJ najmapje a  
t ii m jeseca 36 din.; za pola godine 7S din.; za c|]ohi 
godinu 150 din. Za Inozenutvo dvoetndBO •  Tisak: 

»štampa« Šibenik


